
Paul  Gallagher  om
nedsmeltningen  af
finanssystemet.
Den  13  marts.  Lyt  til  EIR’s  økonomiske  redaktør  Poul
Gallaghers  17  minutter  lange  orientering  om  systemets
nedsmeltning, den amerikanske centralbanks gale pengepumpende
reaktion, og hvordan Lyndon LaRouches fire love er det eneste
fornuftige modsvar.

Man gennemlever nu enden på et system, hvilket viser sig ved
udbruddet af coronavirusset og det medfølgende sammenfald af
den mere end et tusind billioner dollar store spekulative
boble. Da dette system blev skabt i 1971, advarede Lyndon
LaRouche om at det var dødsdømt, ved i stigende grad at have
overdraget  verdensøkonomien  til  London  og  Wall  Streets
finansielle  elite.  Og  fra  det  tidspunkt  fremsatte  han  de
nødvendige  løsninger  til  regeringer  og  befolkninger.
Viderebring denne besked til dine lokalvalgte politikere:

1. Vi har brug for et nyt system, ikke en løskøbelse af det
gamle.

2. LaRouches “fire love for økonomisk genopretning” og hans
opfordring  til  et  Nyt  Bretton  Woods-valutasystem,  begge
baseret på princippet om at beskytte og fremme den fysiske
økonomi, må der handles på NU!
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Helga Zepp-LaRouche opfordrer
til  aflysning  af  NATO’s
”Defender  Europe-2020”-
militærøvelse
Den 12. marts (EIRNS) – ”Vi bliver nødt til at stoppe de
nuværende NATO-øvelser i Østeuropa, Defender Europe-2020, der
omfatter  40.000  tropper”,  udtalte  Schiller  Instituttets
grundlægger, Helga Zepp-LaRouche i onsdags i sin ugentlige
internationale webcast. ”Selvfølgelig lader virusset sig ikke
stoppe af militæret. Og at gennemføre disse ting, samtidig med
at der er en umiddelbar sundhedstrussel mod befolkningen, er
virkelig noget der ikke giver nogen mening. Så denne NATO-
manøvre burde stoppe”.

I stedet for sådanne provokerende og hensynsløse geopolitiske
handlinger, tilføjede Zepp-LaRouche, “burde vi gå i retning af
at mobilisere for et topmøde mellem de fire stormagter, som
Lyndon  LaRouche  specificerede”,  for  at  tackle  de
eksistentielle  kriser,  som  planeten  står  overfor.  ”Nogle
gange, når man er i en reel krise, kan man kun med en helt ny
tankegang, nemlig tanken om at alle de store lande i verden –
USA, Rusland, Kina og Indien som et minimum, og så kan andre
lande mødes med disse lande – kun hvis man ændrer tankegangen
og niveauet for fremgangsmåden, kan der findes en løsning”.

”Man kan ikke bare fortsætte med den politik, der har vist sig
at fejle; det må absolut høre op. Jeg ser ikke tegn på, at det
europæiske  etablissement  er  i  stand  til  at  gøre  det  på
nuværende tidspunkt. Det betyder bare, at der er brug for en
mobilisering  af  befolkningen,  fordi  dette  bliver  til  en
alvorlig eksistentiel krise for os alle, og man er nødt til at
tage ansvar for at bringe et nyt paradigme til verden – et
paradigme for samarbejde, og så vil man kunne løse de fleste
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problemer.  I  det  mindste  vil  man  over  tid  kunne  finde
løsninger på sådanne problemer som coronavirus. Vi er nødt til
at  ændre  indstillingen  hos  magthaverne  i  Europa  og  USA  i
forhold  til  Kina  og  Rusland;  og  hele  denne  idé  om,  at
regimeskifte  er  tilladeligt  under  påskud  af  at  sprede
‘demokrati  og  menneskerettigheder’,  er  en  af  disse
imperialistiske, kolonialistiske ideer, der må opgives.”

Zepp-LaRouche konkluderede: ”Vi har brug for at tænke helt
nyt: Vi befinder os i en mørk tidsalder; denne mørke tidsalder
er absolut sammenlignelig med det 14. århundrede, da den sorte
død dræbte en tredjedel af den europæiske befolkning, og folk
blev skøre!  Der er tegn på lignende sindssyge allerede nu, og
vi har derfor brug for en helt anden tilgang, som det skete i
det 15. århundrede med den gyldne renæssance i Italien. Folk
må erkende, at vi befinder os i en mørk tidsalder, og vi må
afvise alle de antagelser, der har ført til den nuværende
situation”.

Englands  centralbank  går  i
panik;  Wall  Street
eksploderer: Vil Trump lytte
til  Lyndon  LaRouches  vise
ord?
Den 12. marts (EIRNS) – Præsident Trump talte til nationen
onsdag aften, efter at denne rapport var færdiggjort. Om han
valgte at bruge præsidentskabets beføjelser, som udtænkt af
Amerikas grundlæggere, og indeholdt i efterkrigstidens Lov for
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Forsvarsproduktion (Defense Production Act) eller ej, for at
kunne omgå den korrupte og impotente Kongres og erklære en
national undtagelsestilstand, til at igangsætte en politik for
en massiv udvidelse af infrastruktur og industri, kunne være
afgørende for landets og verdens skæbne. De sidste 50 års
ødelæggelse af det offentlige sundhedssystem, både i USA og i
Europa, er nu blotlagt for hele verden, efter som Vestens
førende nationer, derunder Tyskland, Italien, Frankrig og USA,
ingen  kapacitet  har  til  at  imødegå  de  ekstraordinære
sundhedskrav,  til  det  der  langt  om  længe  er  blevet
klassificeret som en pandemi af Verdenssundhedsorganisationen
(WHO).

Og det er nu overmådeligt klart for alle undtagen de blinde,
at  hele  den  industrielle  kapacitet  –  specielt  den
grundlæggende  infrastruktur  som  opretholder  denne  –  er  så
faldefærdig,  at  selv  en  genopbygning  af  den  industrielle
kapacitet vil kræve en umådelig indgriben fra staten, i samme
størrelsesorden som da Franklin Roosevelt greb ind i 1933. Til
at begynde med kan det panikslagne kollaps af ”markederne –
Dow Jones faldt mere end 5% i dag, og 20% i hele ugen – kun
løses på en måde: den øjeblikkelige genindførelse af Glass-
Steagall  (bankopdeling)  for  at  gøre  en  ende  på
spekulationshysteriet. Dernæst må præsidenten insistere på sin
magt som præsident og frifinde Lyndon LaRouche, således at den
fulde vægt af hans Fire Love kan gennemføres.

Med  dette  må  lederne  af  verdens  største  nationer  –  som
nødvendigvis inkluderer Rusland, Kina, Indien og USA – slutte
sig sammen for at oprette et Nyt Bretton Woods-system baseret
på  disse  Fire  Love,  for  at  befri  hele  verden  fra  det
bankerotte  britiske  imperiale  monetaristiske  system,
kontrolleret  af  Wall  Street  og  City  of  London.

I dag appellerede Helga Zepp-LaRouche til præsident Trump og
NATO  om  at  stoppe  de  vanvittige  militærøvelser,  Europe-
Defender 2020 – de største NATO-øvelser siden Den kolde Krig,
hvor store antal af tropper og udstyr åbent bevæges hen til



den russiske grænse. Udover vanviddet, set fra et strategisk
standpunkt  –  at  true  med  krig  mellem  verdens  to  største
atommagter – er det ligeså afsindigt at bevæge store antal af
soldater  gennem  Europa,  imens  coronavirusset  truer  med
massedød, hvis den ikke inddæmmes.

Det er et vigtigt historisk øjeblik. Til vores fordel, som
mennesker,  erkender  befolkningen  i  stigende  grad,  at  de
”gængse regler” ikke længere gælder. Mange ser tilbage og
spørger:  ”Hvem  har  fortalt  sandheden  alle  disse  år,  mens
regeringerne og medierne og Wall Street løj for os?” Hvis de
institutionelle ledere fortsætter med at være blinde over for
nødvendigheden  af  en  revolutionær  forandring,  for  en
tilbagevenden  til  det  ”Amerikanske  Systems”  tiltag  med
øremærkede kreditter, og for at lade præsident Trump udføre
hans intention om at genoprette fredelige forhold til Rusland
og Kina, så må vi mobilisere borgerne til at kræve præcis
denne politik.

Vil  de  igangværende  chok
fremprovokere  en  ny  slags
tænkning,
der  er  nødvendig  for  at
overvinde  en  ny  mørk
tidsalder?
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Schiller  Instituttets
ugentlige  webcast  med  Helga
Zepp-LaRouche  d.  11.  marts
2020
Helga  gentager  de  seriøse  advarsler  fra  ledende  tyske
eksperter indenfor smitsomme sygdomme og ser på Wuhan-modellen
for at bryde smittevejene i begyndelsen. Helga beder lande om
at koordinere deres indsats for at besejre denne pandemi,
inklusiv at dæmme op for de økonomiske indvirkninger på den
globale økonomi, men det betyder ikke at redde Wall Street!
(Se hendes opdaterede underskriftsbegæring)

Helga og Harley diskuterer svindelen med her-og- nu-økonomien,
og påminder folk om Lyndon LaRouches advarsel, at hvis vi
fortsatte ned ad vejen mod nulvækst, ville Vesten ikke længere
være i stand til at opretholde sig selv og ville sprænges
indad. Hun kræver en ende på geopolitik, og at alle kræfter må
være fokuserede på at løse den fælles virus- og finanskrise.
Pas på dig selv, og tak for at du følger vores arbejde.

Afskrift på engelsk:

HARLEY  SCHLANGER:  Hello,  I’m  Harley  Schlanger  from  the
Schiller Institute, welcome to our webcast with our founder
and President Helga Zepp-LaRouche. It’s March 11, 2020. And
now we’re very deep into a process which has been unfolding
rapidly with the coronavirus, the emergence of a pandemic
worldwide. And Helga, this is something that people in the
West have been trying to wish away, but it’s something that’s
going  to  be  wished  away:  It  requires  a  total  change  in
thinking. Why don’t you start with your thoughts on that,
because you have been very out front in the need for an
emergency call to reject this old paradigm, and move to the
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new.

HELGA  ZEPP-LAROUCHE:  Yes.  I  think  the  situation  is  very
serious. It probably will not be possible without a lot of
casualties, but nevertheless, if there are decisive measures
now, and a complete change in the attitude, the damage can be
minimized. Otherwise, it will be catastrophic.

Now, I think it is useful to listen to the experts from
Germany who are making regular podcasts, Christian Drosten,
the virologist from Berlin Charité hospital, and Professor
Lothar Wieler from the Robert Koch Institute, and they put out
very drastic warnings. What Drosten said is that there will be
no  lessening  of  the  increasing  in  the  spring  and  summer
period, which some people temporarily assumed, because we will
face a virus wave, and naturally, in the summer period, the
virus will continue to spread to the summer hemisphere, where
it will be winter, and then in all likelihood return even
more, and with possible mutations in the fall, and a vaccine,
as of now, cannot be expected before a year or so.

So,  Merkel  announced  what  is  now  commonplace  among  many
leaders of countries, that the infection rate probably will
infect  70%  of  the  population,  and  unfortunately,  it  is
absolutely not true what our Health Minister Jens Spahn still
thought in January, which is really incredible, where he said
that the coronavirus does not represent a danger for Germany,
and that the mortality rate of the coronavirus would be lower
than of the common flu — that’s what he said in January.

Now, obviously, that that was not the case was clear, already
if people looked to China, which in the month of January was
waging an incredible battle, and by closing down the entire
city of Wuhan and Hubei province, effecting a lockdown for 60
million people, implementing it and also enforcing it and
having a population which was very cooperative in doing so,
according to the World Health Organization, China has set a
new standard in dealing with such pandemics. And the West



could have taken that as an example, but people in the West
are  just  too  arrogant,  too  Euro-centric,  or  too  Western-
centric, so they thought they could ignore, or even think
“this is affecting China and not coming to Europe or the
United States”; so they lost three valuable months, maybe not
entirely, but obviously, a completely different attitude would
have been necessary.

And now, it is spreading and changing by the hour, so people
are completely aware of the fact that this is out of control.
And I do not want to add to any panic, but it is very clear
that  the  numbers  which  are  announced  right  now  are  not
accurate. I talked to my colleagues in France, today, and
there are only a little bit more than 1,000 tests which have
been made in France so far! That is not a representative
figure which comes out, then. And we have some cases where
people clearly have symptoms, and they try to get tests, and
they were told, there are no tests in France right now, France
doesn’t have the production capability and all the tests have
been bought up and there simply are no tests. So, obviously,
the fact that in Germany, there are only two deaths so far, as
of  this  webcast  [midday  in  Germany  March  11  —  ed],  they
attribute that to the very well testing — now, we have to see.

I think the lesson from Wuhan, and now that all of Italy is
basically a red zone, after some very irrational behavior on
the side of some citizens, after the north was locked down,
you have quite an advanced situation; but I think the lesson
to be learned from all of that is that is that we have to
learn from China. We have to get rid of our Western arrogance,
and simply look at the way how China effectively dealt with
it, and then the only conclusion is, that you have to enforce
these measures before you have a mass of cases. That means
that if you have anywhere, a region, like some cities or areas
in North Rhine-Westphalia, one should apply the Wuhan model
immediately.  It  should  be  closed  down,  there  should  be  a
quarantine for a certain number of weeks, and these measures



must be taken early on, because everything which counts in
this is the speed, to take preemptive measures before the
virus spreads completely out of control.

So I think we are in a very serious situation, but it’s not
some moment where you can completely panic, but there are
clear ways, and I think the Chinese efficiency with which they
dealt with this, should be a lesson for everybody.

SCHLANGER: When you speak of the arrogance, I think you’re
referring,  in  particular,  to  the  continued  adherence  to
geopolitics, to the neo-liberal model, the whole idea that the
West is superior, the West has solved all the problems. Isn’t
this what hampers the thinking of people at the European Union
and many of the people in the U.S. Congress, and think tanks
in the United States?

ZEPP-LAROUCHE: I think the reaction so far by the leading
politicians, for example, the European finance ministers — the
so-called Eurogroup — they have a meeting on March 16, and on
their agenda is first, the European Stability Mechanism, and
then something else, and then only third, the coronavirus
attack, and it is very clear that the reason why the reaction
was so late, and why they didn’t use the word “pandemic,”
because they were more concerned about the stock market, the
efficiency and the profits coming from the so-called “pandemic
bond” — which is an absurdity all by itself, that you would
try to finance the cost of pandemics with bonds from which
people can make a profit, but only if you have the maturity of
the  bond.  So,  I  think  the  thinking  is  still  very  much
dominated by the geopolitical idea: For example, yesterday, I
was listening — and one should actually stop doing that! — I
was listening to the ZDF news and this moderator reported
about the coronavirus crisis, but then, instead of praising
what the Chinese accomplished in Wuhan, he took the occasion
to blast China and attack it, or to continue to attack Russia,
China, that has to stop! Because if you look at it, the only
way how humanity will get out of the crisis, is international



cooperation. Wang Yi, the Chinese Foreign Minister, has just
telephoned the Italian Foreign Minister Luigi Di Maio, and the
Chinese offered share their experience, to send their experts;
they’re donating masks, protective suits, and tests to Italy.
This is a completely different approach. And I think the West
has much to learn how to respond to challenges which all of
humanity is facing. And this whole geopolitical thinking is
really one of troglodytes and should be eliminated completely.

SCHLANGER: We see people like U.S. Secretary of State Mike
Pompeo continuing to attack China; he calls coronavirus the
“Wuhan virus” — you have this kind of attitude, when in fact,
what we’re seeing is a significant drop of cases in China. And
you mentioned earlier the importance of President Xi Jinping
going to Wuhan to talk to the people who are on the front
lines. I think it’s important to report this, Helga, because
it’s not going out in the Western press.

ZEPP-LAROUCHE:  I  have  proposed  something,  which  may  look
impossible to some people, but I dare the prediction that the
situation will — because of this ineffectiveness of Western
response — that the situation will soon come to the point
where  more  and  more  people  are  recognizing  that  what  I’m
saying is the only way to address this problem. What I have
reiterated  is  my  call  to  have  an  emergency  summit  by  Xi
Jinping, Putin, Trump, Modi, as a minimum combination, to
address all these problems. Because it’s very clear that we
need an international cooperation concerning the coronavirus
pandemic.  This  is  already  threatening  the  international
financial system: We saw, in the last several weeks, several
plunges, absolutely of the same dimension as after the 2008
systemic collapse, or after the September 11, 2001 attack; and
only because the central banks have now decided to flood the
markets,  to  lower  the  interest  rates  —  like  the  Bank  of
England lowered the interest rate by a half-percent, 50 basis
points, today — as if the simple pushing of liquidity would
remedy any of the real, physical causes for why the system is



collapsing.  So,  I  want  to  have  a  mobilization  of  the
population to demand that the leaders of the most important
governments — of the United States, Russia, China, and India —
need to discuss the Four Points which were proposed by my late
husband Lyndon LaRouche, in June 2014, because you need to
have  an  immediate  end  of  the  global  casino  economy,  by
implementing a Glass-Steagall system; we have discussed this
many times on this program, but it is the only combination of
measures which would address the problem. Then, you need a
national bank in every country; in Germany, we could extend
the functions of the Kreditanstalt für Wiederaufbau; have a
national bank in every other country; have an international
cooperation  among  these  national  banks,  reinstate  fixed
exchange  rates,  and  then  have  agreements  about  industrial
development  projects,  like  the  industrial  development  of
Southwest Asia, of Africa, and this will become then, a New
Bretton  Woods  system.  There  must  be  cooperation  with  the
Chinese  New  Silk  Road  to  have  these  kinds  of  development
plans. And we need a crash program to go into a new platform
of higher productivity of the economy, joint cooperation in
advanced  technologies,  like  fusion,  like  biophysics,  like
space research cooperation. And then, such a summit could
implement these measures, and then could have a series of such
summits, and that way change the geopolitics, and move towards
an international cooperation, a shared future of humanity.

And that shift has to occur. And I’m predicting, and I think
I’m  on  the  safe  side  in  doing  so,  that  the  crisis  will
accelerate, there will be many more unfortunate consequences,
and  people  will  recognize  that  to  establish  a  completely
different level of thinking will be the only way out for all
of mankind.

If you agree with that, you should help this mobilization.
There  is  a  resolution,  which  is  attachéd  to  this  webcast
[https://schillerinstitute.nationbuilder.com/four_laws_new],
please  sign  it,  please  spread  it  among  your  friends  and
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colleagues, get more people to sign it: Because we need a
public discussion about this, and public demand that the whole
world should move into a completely new way of cooperating and
solving these kinds of problems.

SCHLANGER: I’ve received a few emails from people who have
asked, why do we focus on “neo-liberalism” as the problem?
What does that have to do with the virus? And I think it’s
important to look at what Dr. Redfield of the Centers for
Disease Control and Prevention (CDC) had to say about the need
to  rebuild  the  system:  That  the  so-called  “just-in-time”
system, which has been accepted as an economic model doesn’t
work. We need redundancy. And Helga, I think it would be very
useful for you to just review again, why this neo-liberal
system is the cause, or sets humanity up for these kinds of
crises. Because this is what your husband was warning, going
back to 1971, with the Biological Holocaust Task Force he set
up, and so on.

ZEPP-LAROUCHE: The prognosis of Lyndon LaRouche, which he made
on  Aug.  15,  1971,  when  Nixon  dissolved  the  Bretton  Woods
system by going to floating exchange rates, by decoupling the
dollar from the gold-reserve standard and that way, opening
the  deregulation  of  the  markets  which  has  escalated  ever
since. My husband at that point had made the prognosis that if
the West would continue on this road, of liberalizing the
markets, of going with neo-liberal, monetarist policies, that
it would end up in a new depression and the danger of a new
fascism; or, one would go to a completely new economic system.

Now, that prognosis has proven to be absolutely on the mark.
And the Biological-Ecological Holocaust Task Force which you
just mentioned, he set up in 1974, and it was to study the
effects of the policies of the IMF and World Bank on the
economic system, especially in the developing sector. And in
meantime, we have produced many studies, which you can all see
in our archives, that if you impose such austerity or zero
growth policies, especially on the developing countries, that



you would inevitably cause the emergence of old diseases and
new diseases, because you cannot consistently lower the living
standard of entire continents, as the IMF and World Bank have
done in the last 50 years, without creating conditions of
breakdown. And that is exactly what you see right now: Because
you  don’t  have  only  the  coronavirus  crisis,  you  have  the
locust situation getting completely out of control in many
African states, in the Horn of Africa, and in the Arabian
Peninsula  and  Pakistan-India,  even  threatening  to  go  into
China.

Then, as part of this geopolitical, liberal scheme of the
West, the refugee crisis: It’s not a natural phenomenon, it is
the result of the interventionist wars conducted by the Bush
Administrations and Obama, with the idea that you have to
spread “democracy” and “human rights” and that it’s legitimate
to made interventionist wars against Iraq — doesn’t matter if
it’s based on lies that there are so-called weapons of mass
destruction which Nancy Pelosi, in the meantime has admitted
that they all knew it was lie and they did it anyway; Iraq,
Afghanistan — these are all the reasons why you have a refugee
crisis. The underdevelopment of Africa is a result of these
policies.

So that is why I am saying, if we don’t get rid of this
paradigm, which has many elements — it has geopolitics, it has
neo-liberal  economic  policies;  but  it  also  a  Malthusian
dimension to it. The Green axiom which says that nature, or
some spiders or some ants somewhere are more important than
human beings; and I even go so far as to say that I think the
reason why there is such an absolutely bestial attitude — I
mean,  on  the  coronavirus,  do  you  think  that  most  African
countries or Asian and Latin American countries that do not
have the health systems we have, do you think they are testing
their people? I don’t think so. So the figures are in all
likelihood completely off, and the ability of these countries
to remedy it is much, much less. And I’m absolutely convinced



that there are some people who say, “Oh, there are too many
people anyway,” like Bertrand Russell, who said, you need a
pandemic every generation — these are quotes we have published
many times! And the absolutely disgusting way how the EU is
dealing with the refugee crisis, now again erupting at the
Turkish-Greek border, that is a mindset which is disgusting!
And it is the reflection of geopolitics, of the Malthusian
idea that there are too many people anyway.

Now, Erdoğan, obviously, is playing his own, terrible games.
But I think in this moment, where innocent people who have
nothing, — the whole thing is that these refugees, even if
they’re sitting in camps for years on end, and have begun
speaking Turkish, and now Erdoğan is instrumentalizing them,
that may all be true — that’s what the Greeks are saying — but
what is the solution to that? You have to stop insisting that
you have regime change in Syria, that has to stop. There has
to be recognition that the only legitimate government in Syria
is the one which the Syrian people themselves elect. There was
a  constitutional  process  under  way,  which  is  now  stopped
again; that has to be resumed. There has to be an end to the
war. Turkey should not be backed by NATO — this is an insane
idea. The U.S. special envoy for Syria James Jeffrey just
demanded that NATO should fully back up Turkey against Syria,
that is complete insanity: What needs to be done is you have
to have peace with Syria, and then you have to have an orderly
negotiation between the Assad government and the opposition,
to arrange for the return of the Syrians to their own country,
which is what most people want to do, anyway.

So I think all of these assumptions, that you just keep going
with the policies which have proven to be a failure, that that
has to absolutely stop. I don’t see a sign that the European
establishment is capable of doing it. That just means we need
a mobilization of the population, because this is becoming a
serious existential crisis for all of us, and we have to take
responsibility  to  put  in  a  new  paradigm  —  a  paradigm  of



cooperation, and then we can solve most problems; at least
over  time,  we  can  find  solutions  to  such  problems  as
coronavirus.  But  we  need  to  change  the  view  of  the  West
towards China and Russia, and this whole idea that regime
change is allowed under the pretext of spreading democracy and
human rights, is one of these imperial, colonialist ideas
which have to go.

SCHLANGER: Another perfect example of that is the expansion of
sanctions against Iran and Venezuela for regime change, in the
face of this growing pandemic.

I’d like to come back to one other point, which I think you
alluded to earlier, which is the financial crisis: We now see,
if  something  is  going  to  be  quarantined,  we  ought  to
quarantine Wall Street and the Bank of England. The idea that
lower interest rates will solve something, but what’s going on
with the repo lending, the incredible demand for liquidity
without any concern for solvency, this is the other aspect of
Mr. LaRouche’s warnings over many years.

ZEPP-LAROUCHE: Yes. I don’t know how long this will continue.
And I think what the central banks are proposing is completely
irresponsible, because the continuous flooding of the markets
with money, and the idea to go even to negative interests
rates, all of this is already eating up the savings and life’s
earnings of the population, and is threatening at some point
to go into a hyperinflation. So these derivatives must be
absolutely written off — this is why Glass-Steagall is so
crucial — and I think the whole EU program as it was announced
by  EU  Commission  President  Ursula  von  der  Leyen,  in  this
presence of this deplorable Greta Thunberg, that has to go,
too! Because you cannot have an industrial state and implement
these policies. I think if you want to have hospitals, if you
want to have enough intensive care units to deal with such a
situation, you have to have a productive society. And that
Green policy of von der Leyen it has to go. We need the full
package that I talked about before: Glass-Steagall, and the



return to Hamiltonian banking, which every time there was a
successful economic system in history, whether it was the New
Deal of Franklin Roosevelt, whether it was the reconstruction
of Germany in the postwar period, these were the principles
which were applied, and that is what is urgently required.

SCHLANGER:  And  while  this  is  all  going  on,  we  have  this
incredible soap opera in U.S. politics around the Democratic
nomination. I think it would be very useful, as we come toward
the end of this webcast, for you to emphasize again, what do
you think people should do, to make sure we can change the
paradigm?  There’s  a  hunger  for  change,  people  are  still
extremely unhappy, and now, very nervous, both because of the
financial crisis and the coronavirus, what should people do?
How should they respond?

ZEPP-LAROUCHE: Since you mentioned the U.S. situation, I think
it’s a big problem, because, unfortunately Trump said he had a
hunch that the mortality rates of the coronavirus is much less
than what the World Health Organization was saying. Now, I
think that he’s probably saying that because of the election
campaign and he thinks that this will intervene. But I think
the reality will assert itself very quickly: This will come as
fast as it came in Europe, maybe faster even, and the U.S.
right now is really unprepared! The health delivery system was
taking even more than in Europe. The Democrats have this Biden
now as a major candidate — I can only advise people, there is
a very interesting collection of videos which was published by
Consortium  News,  the  author  is  Caitlin  Johnstone
[https://consortiumnews.com/2020/03/06/stop-calling-it-a-stutt
er-dozens-of-examples-show-bidens-dementia-symptoms/], and she
collected about 20 or so videos of speeches of Biden where you
clearly can see that he doesn’t have it any more — he’s lost
it. So the idea to somebody who has clear signs of aging (to
put it mildly), to think that you can run him through the
Democratic Convention, the election campaign, and then win the
election in November against Trump, is also a sign of extreme

https://consortiumnews.com/2020/03/06/stop-calling-it-a-stutter-dozens-of-examples-show-bidens-dementia-symptoms/
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mental deterioration of the people who think they can do that
and get away with it.

So if you look at all of these things, we need a completely
new thinking: We are in a Dark Age, the Dark Age is absolutely
comparable to the 14th century when the Black Death killed
one-third of the European population, and people just went
crazy! You see signs of this insanity, already now, and we
need therefore, a completely different approach, like it came
with the 15th century and the Golden Renaissance in Italy. We
can talk about that some other time, but, I think people have
to really recognize, we are in a Dark Age, and we have to
reject all the assumptions which have led to this present
situation.

And I actually would like to make one other point: I think the
coronavirus  will  force  lockdowns,  it  will  force  measures,
schools and universities are already closed for several weeks
in several countries; you don’t know yet what will be the
effect of all of this on the financial system, on the real
economy, and I think on these circumstances, where Merkel is
talking about 70% of the population will become infected, and
if you assume worldwide it may be 100 million people, and
then, if you take present mortality rates, it will be 2-4
million people — under these circumstances, we should not have
war games. And therefore, I think we need to stop the present
NATO maneuver in Eastern Europe, the Defender-Europe 2020:
Because obviously, the virus does not stop in front of the
military. And to have these kinds of things going on, when you
have an immediate health threat to the population, is really
something which doesn’t make any sense. So this NATO maneuver
should stop. Presently I think the highest commander of the
U.S. forces in Germany is a victim of the coronavirus and is
in quarantine in Wiesbaden: So, that should just give people
to think that the virus does not stop in the face of the
military.

And I think we should go in the direction of mobilizing for



the summit: I know people think that this is too big, but
sometimes, when you are in a real crisis, only if you reach a
completely new level of thinking, namely the idea that all the
major countries of the world — the United States, Russia,
China, and India, as a minimum; and then other countries can
come together with these countries — only if you change the
level of thinking, and the level of approach, can you find a
solution. So if you agree with that, then help us in this
mobilization, because, you know, we will do other things: We
will call for the rebuilding of the health delivery system,
there are other things we can do. But I think because of the
complexity of the world situation, the interaction of all of
the elements of the breakdown, that we will not solve the
problem unless we go to a completely new paradigm, a new
system of international relations, and you should help us in
this mobilization, and that’s the very best thing you can do
for your own life and your own future.

SCHLANGER: And I would recommend, toward that end, that people
circulate this webcast, get this webcast around, so people can
hear the extent of the crisis and the solutions; and secondly,
go to our website, and download the call for emergency summit
from Helga Zepp-LaRouche, take that to your city council, to
your trade union group — well, maybe you shouldn’t go too far,
but you can certainly use the internet to get it around and
get people signing it and support it.

So, Helga, anything else you want to add?

ZEPP-LAROUCHE: No. I think this is a moment where people will
be freaked out and it’s understandable: But sometimes a shock
is also healthy if it helps you to get out of a wrong idea,
and to think things through and then move ahead and find a
solution. So, I would urge people to overcome your present
fears  and  be  confident  that  if  we  work  together  as  one
humanity, we can solve this.

SCHLANGER: OK, well, with that, we’ll see you again, next



week.

ZEPP-LAROUCHE: Till next week.

 

Appel for Beethoven året
Den følgende resolution bliver cirkuleret internationalt af
Schiller Instituttet.

På et tidspunkt hvor vi er vidner til voksende og tankeløs
vold,  de  kulturelle  værdiers  forfald,  en  næsten  uhørt
fordummelse  af  den  folkelige  smag,  og  brutaliseringen  af
menneskelige relationer, har vi ikke desto mindre én afgørende
kilde,  hvorfra  en  kulturel  og  moralsk  genoprejsning  kan
skabes:
klassisk kunst! Det storslåede menneskesyn der er forbundet
med  de  poetiske  værker  af  Dante,  Petrarca,  Lessing  eller
Schiller, eller de ophøjede kompositioner af Bach, Mozart,
Verdi, Beethoven, Schubert, Schumann eller Brahms er stadig et
referencepunkt for den måde, hvorpå vi definerer os selv som
et samfund.

Men når vi betragter kunstnerens rolle i den nutidige kultur,
og anvender Schillers målestok:

Der Menschheit Würde ist in eure Hand gegeben,
Bewahret sie!
Sie sinkt mit euch! Mit euch wird sie sich heben!

Menneskets værdighed ligger i jeres hænder,
Bevar den!
Den synker med jer! Med jer, skal den hæve sig!

https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/appel-for-beethoven-aaret/


kommer  et  fornedrende  billede  til  syne.  Vores
uddannelsessystem formidler næppe nogen som helst viden om
klassisk kultur, vores såkaldte ungdomskultur er domineret af
en  grimhedskult,  og  selve  den  klassiske  kultur  er  under
massivt angreb. I årtier har efterkrigstidens teaterforeninger
opfundet nye afgrundsdybe vederstyggeligheder, fremførelser af
Shakespeare  eller  Schiller  er  blevet  uigenkendelige,
operascenen er i nogen tid blevet en slagmark, hvor diverse
instruktørers  perverse  fantasier  kan  udspilles,  og  nu
forulemper selvbestaltede moderne komponister sågar Beethovens
kompositioner, tydeligvis fordi de selv er ude af stand til at
skabe noget som helst.

Dette  må  stoppes!  Tiden  er  inde  til  at  iværksætte  en
kontraoffensiv!

Beethoven-året, hvori mange af Beethovens kompositioner vil
blive fremført verden over, giver os en vidunderlige lejlighed
til  at  mindes  den  vestlige  kulturs  bedste  kulturelle
tradition, og at sætte den op imod den nedadgående moralske
tendens i de sidste årtier. Vi kan ikke længere overlade roret
til en teater- og musikmafia, der har ødelagt klassisk kunst.
Derfor  kræver  vi  skabelsen  af  en  renæssancebevægelse  til
forsvar for og genoplivning af klassisk kunst. Som Friedrich
Schiller uigendriveligt beviste dette i sine æstetiske breve:
Kun igennem stor kunst kan vi finde den indre kraft til at
udvikle  vores  egen  kreativitet  og  forbedre  os  selv  som
mennesker.

Verden  befinder  sig  for  øjeblikket  midt  i  epokegørende
forandringer, hvor igennem den tidligere æra, domineret af
transatlantiske  lande,  er  ved  at  få  en  ende,  og
udviklingscentret er i gang med at skifte til Asien, hvor
adskillige befolkninger med rette er stolte af deres, i nogle
tilfælde, 5000 år gamle civilisationer og støtter disse. Hvis
Vesten har noget som helst at bidrage til udformningen af det
spirende nye paradigme, i en humanistisk ånd, så er det vores
fremskredne kultur forbundet med Renæssancen og den klassiske



periode.

Jeg støtter denne resolution! Underskriv gerne her.

 

Ekspresopdatering af appellen
den 28. februar 2020
til  præsident  Trump,
præsident  Xi,  præsident
Putin, premierminister Modi
og  andre  landes  ledere  om
hastegennemførelse  af  Lyndon
LaRouches fire love
Opdateret den 8 marts 2020

Af Helga Zepp-LaRouche, præsident for Schiller Instituttet

De fleste sundhedseksperter betegner nu officielt coronavirus
som en pandemi, og kun et fåtal undgår dette udtryk for ikke
at  ‘puste  for  meget  til’  markederne  og  investeringerne  i
“pandemiske  obligationer’.  Det  står  også  klart,  at  denne
pandemi  vil  være  dødsstødet  for  det  i  øvrigt  allerede
bankerotte finanssystem, hvor det største aktiemarkedskollaps
siden  2008,  det  hidtil  usete  fald  i  udbyttet  på  10-årige
amerikanske  statsobligationer  og  meddelelsen  fra  Bostons
centralbankdirektør,  Eric  Rosengren,  om  at  gå  over
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til  ”helikopterpenge”,  er  alarmerende  og  ubestridelige
signaler.

I stedet for at tage ved lære af Kina, som ifølge WHO har sat
en ny standard for håndtering af en sådan krise, har de fleste
regeringer (Italien og Japan er undtagelser) ikke brugt den
tre måneder lange varselstid, som de fik på grund af Kinas
effektive  alarmberedskab.  Det  er  chokerende  –  men  ikke
overraskende  –  hvor  fuldstændig  uformående  det  liberale
etablissement har vist sig at være i forhold til at reflektere
over det faktum, at det er deres politik, der er årsagen til
at  hele  den  menneskelige  civilisation  nu  er  truet,  og  i
forhold  til  at  drage  konklusionerne  og  ændre  deres
fremgangsmåder.
Allerede  i  1974  oprettede  Lyndon  LaRouche  en  økologisk-
biologisk  ‘Holocaust-  arbejdsgruppe’  for  at  undersøge
virkningerne af IMF og Verdensbankens politik for nedskæring
af  fødevare-  og  energiforbrug  samt  sundhedsudgifter  i
udviklingslandene  –  der  viste  at  dette  ville  føre  til
biologiske katastrofer, fremkomsten af gamle og nye sygdomme
og pandemier. I de følgende årtier offentliggjorde LaRouche og
hans bevægelse mange flere advarsler samt fremlagde konkrete
udviklingsprogrammer  for  alle  kontinenter,  hvis  udførelse
ville have forhindret den nuværende krise i at komme ud af
kontrol.

Selvfølgelig  vil  de  såkaldt  industrialiserede  lande  på  en
eller anden måde klare krisen, men til hvilken pris? På grund
af  privatiseringen  –  dvs.  profitorienteringen  –  af
sundhedssektoren, er der nu alt for få senge til intensiv
behandling.  Den  belgiske  læge  og  leder  af  den  nationale
lægefagforening, Dr. Philippe Devos, har netop advaret om, at
denne mangel vil føre til nedprioritering af gamle mennesker
for  de  unges  skyld,  når  antallet  af  tilfælde  overstiger
antallet af tilgængelige faciliteter til intensiv behandling,
hvilket  han  forventer  vil  ske.  Vil  vi  vende  tilbage  til
skråplanet med at afslutte “uværdige liv”, som blev fordømt i



Nürnberg-retssagerne?

Og hvad med de fattige lande, som ikke engang har kapacitet
til  test,  endsige  behandling?  Hvad  med  lande  som  Haiti,
Nigeria og Bangladesh? Hvad med Iran, hvor sanktionerne af
medicinske forsyninger helt klart allerede forårsager unødige
tab af mange menneskeliv?

Hvad med græshoppeplagen i afrikanske og asiatiske lande, en
fare,  som  har  været  kendt  i  mange  måneder,  og  hvor  den
latterligt lille påkrævede økonomiske hjælp på $ 76 millioner
ikke  er  blevet  ydet,  så  der  nu  er  fare  for,  at
græshoppesværmene udvikler sig til en fuldgyldig invasion, der
truer millioner af menneskers liv i løbet af kort tid?

Hvad med de barbariske optrin ved den græsk-tyrkiske grænse,
hvor politi fra begge sider bruger tåregas mod flygtninge;
hvor den ene side muligvis “iscenesætter” disse mennesker, der
absolut  ingenting  ejer,  men  den  anden  side,  ikke  mindre
barbarisk, forsøger at opretholde ”beskyttelsen” af EU’s ydre
grænser? Tror EU-etablissementet virkelig, at de kan bygge en
ny ‘Limes-linje’ rundt om Europa, (Limes Germanicus var den
befæstede grænse, der adskilte Romerriget fra de germanske
stammer, red.) mens Sydvestasien og Afrika sprænges indad af
en  coronavirus-pandemi,  en  græshoppeplage,  sult  og
desperation?

Dette etablissement vendte det blinde øje til Bush- og Obama-
administrationernes  interventionskrige,  som  trods  alt  er
hovedårsagen  til  flygtningekrisen.  De  har  ikke  haft  nogen
interesse i at opbygge infrastruktur i Afrika i de seneste
årtier,  hovedsageligt  på  grund  af  deres  neo-malthusianske
ideologi. Har de i virkeligheden accepteret ideen om at lade
denne pandemi og denne græshoppeplage følge deres ”naturlige
gang”? Og falder dette ikke i tråd med den grønne ideologi,
der  forkynder  at  det  er  godt  for  miljøet  at  have  færre
mennesker?



Der er en løsning på denne eksistentielle krise, men når den
såkaldte  ”elite”  er  moralsk  uegnet  til  at  indføre  de
nødvendige reformer, har vi brug for en bred mobilisering af
befolkningen, der må blive ”statsborgere” (Staatsbürger). Der
må være et udbredt, folkeligt krav om, at de førende lande i
verden – startende med USA, Kina, Rusland og Indien – støttet
af andre – må gennemføre følgende trin i omorganiseringen af
det nuværende finanssystem:

1)  Der  må  omgående  indføres  et  globalt  system  med
bankadskillelse,  efter  nøje  forbillede  af  Roosevelts
Glass/Steagall-lov  af  den  16.  juni  1933.  Inden  for  dette
system  skal  de  almindelige  banker  stilles  under  statslig
beskyttelse og adskilles fuldstændigt med en brandmur fra de
spekulative investeringsbanker, der ikke længere har adgang
til de almindelige bankers formuer eller til skatteyderbetalte
redningsaktioner. Disse bankers giftige papirer, indbefattet
løbende  derivatkontrakter,  skal  afskrives.  Berettigede
fordringer, der har med den reelle økonomi at gøre eller med
den arbejdende befolknings pensioner og andre formueværdier,
skal  også  anerkendes  som  gyldige  i  det  nye  system.  Visse
former  for  betalingskrav  må  dog  foreløbig  indefryses  og
undersøges af statslige institutioner for deres berettigelse.

2) Der må oprettes en nationalbank i alle lande, i traditionen
fra Alexander Hamiltons Bank of the United States eller i stil
med  den  tyske  Kreditanstalt  für  Wiederaufbau  efter  2.
Verdenskrig, således at statslige kreditter kan forsyne den
fysiske  økonomi  med  de  nødvendige  midler  for  produktive
investeringer. Udstedelsen af disse kreditter må rette sig
efter  principperne  om  en  høj  energistrømningstæthed  og  en
optimal forøgelse af produktionsmidlernes og arbejdskraftens
produktivitet  gennem  en  betoning  af  videnskabelige  og
teknologiske  fremskridt.

3) Mellem deltagerlandene må der indføres et system med faste
valutakurser,  og  der  skal  indgås  samarbejdsaftaler  mellem
suveræne  stater  angående  nøje  definerede  infrastruktur-  og



udviklingsprojekter. Disse aftaler udgør tilsammen faktisk et
nyt  Bretton  Woods-system  i  Roosevelts  forstand,  med  det
udtrykkelige formål at fremme udviklingslandenes udvikling.

4)  Den  yderst  nødvendige  forøgelse  af  verdensøkonomiens
produktivitet for at kunne forsørge en global befolkning på
næsten  otte  milliarder  mennesker  i  dag  må  tilvejebringes
gennem  et  internationalt  hasteprogram,  for  at  virkeliggøre
fusionsenergi og andre avancerede teknologier, såsom optisk
biofysik og biovidenskaberne, for at kunne finde løsninger på
problemer  som  coronavirus,  såvel  som  et  internationalt
samarbejde inden for rumfart og rumteknologi; dette kan skabe
den nødvendige næste økonomiske platform for verdensøkonomien,
sådan som økonomen Lyndon LaRouche har udviklet det.
Bælte- og Vejinitiativet, der blev indledt af præsident Xi
Jinping,  og  som  157  lande  allerede  har  tilsluttet  sig,
tilbyder et konkret perspektiv for at bringe den industrielle
udvikling  til  Sydvestasien  og  Afrika,  hvilket  der  er  et
presserende behov for. Kina har tilbudt at samarbejde med alle
lande på planeten i et ‘win-win-samarbejde’ om at udvide Den
Nye Silkevej til Sydvestasien og Afrika og på denne måde give
et konkret udviklingsperspektiv, hvilket er den eneste humane
måde  at  løse  flygtningekrisen  på.  USA  og  alle  europæiske
nationer må og skal samarbejde om denne plan.

Vi, de undertegnede, retter denne indtrængende appel til de
nævnte regeringer om nu at handle i dette øjeblik med dets
voldsomme udfordringer for hele menneskehedens sikkerhed og
eksistens, for at korrigere fejlene i det nuværende system der
førte  til  den  øjeblikkelige  krise,  og  vende  tilbage  til
principperne for det almene vel, nationalstatens suverænitet,
fødevare- og energisikkerhed, medens vi antager en vision for
menneskehedens  fælles  mål  og  et  fremtidigt  fællesskab  for
menneskeheden.

Der  er  intet  bedre  tidspunkt  til  at  gennemføre  disse
nødvendige forandringer end lige nu, her i Beethoven-året,
hvor hans monumentale værk udgør et smukt billede af et nyt



mønster for en bedre fremtid for menneskeslægten.

Underskriv  gerne
på:  https://schillerinstitute.nationbuilder.com/four_laws_glob
al

POLITISK  ORIENTERING  den  5.
marts 2020:
Fra  coronavirus  til
finanskrak  –  løsningen  er
LaRouches 4 love
Lyd:

Resumé

Coronavirus  COVID-19:  Det  afgørende  er  ikke  antallet  af
tidligere smittede men antallet af nye smittede hver dag.

Det viser, at smittespredningen er under kontrol i Kina. Den
er  helt  stoppet  uden  for  Hubeiprovinsen  og  reduceret  til
100-150 nye tilfælde per dag der.  Men COVID-19 spreder sig
ukontrolleret i Sydkorea, Iran, Italien, m.fl. Nu er kinesere
bange for at rejse til Europa, for ikke at blive smittet der.

Finanskrak:  USA’s  centralbank  sænkede  renten  med  ½
procentpoint i et forsøg at pumpe flere penge ind i systemet
for at undgå et krak. Men krakket er i gang og et ”Lehmann
Brothers-øjeblik” kan komme når som helst.
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Topmøde: Trump siger også ja til et topmøde mellem de fem
permanente  medlemmer  af  FN’s  sikkerhedsråd:  USA,  Rusland,
Kina, Frankrig, Storbritannien. Helga Zepp-LaRouches foreslog
den  3.  januar  et  hastetopmøde  mellem  Trump,  Putin  og  Xi
Jinping, og Putin foreslog derefter et møde mellem de fem
permanente  medlemmer.

Valget i USA: Efter Super Tuesday: Nu er det Bernie Sanders
imod  etablissementets  kandidat  Biden  efter  at  de
andre moderate kandidater trak sig og Bloomberg faldt igennem,
trak sig og nu også vil støtte Biden.

Trumps svage punkt: økonomien, fordi han påstår, at økonomien
har  det  strålende.  Hvad  sker  der,  hvis  der  kommer  et
finanskrak og stor nedtur inden valget? Trumps redning er,
hvis han lytter til LaRouche-bevægelsen og vores løsning:

LaRouches fire økonomisk love:

Glass/Steagall-bankopdeling1.
Nationalbank og statlig kreditskabelse2.
Investeringer  som  øger  produktiviteten  såsom  store3.
infrastrukturprojekter
Videnskabeligt og teknologisk fremskridt: fusionskraft,4.
rumforskning.

Disse løsninger gælder ikke kun USA men også Danmark og alle
andre lande.

NYHEDSORIENTERING  FEBRUAR-
MARTS  2020:  Coronavirus  kan
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udløse finanskrak — LaRouches
fire økonomiske love nu!
Download (PDF, Unknown)

Usikkerhed  under
sikkerhedskonferencen
Den 20. februar 2020,  Neue Solidarität

Af Alexander Hartmann

Medens  disse  linjer  skrives,  samles  deltagerne  i  den  56.
sikkerhedskonference i München (MSC). Over 500 højtplacerede
internationale  beslutningstagere  ventes  at  deltage  i
konferencen, der finder sted mellem den 14. og 16. februar,
deriblandt over 35 stats-og regeringschefer såvel som omkring
100  udenrigs-  og  forsvarsministre.  De  Forenede  Stater
repræsenteres  af  deres  nykonservative  udenrigsminister  Mike
Pompeo.

Ikke  for  første  gang  vil  diskussionen  blive  præget  af  en
voksende følelse af fortvivlelse hos de vestlige eliter over
deres tiltagende uformåenhed til at påtvinge resten af verden
deres vilje. Wolfgang Ishinger, der har ledet møderne siden
2008, offentliggjorde den 10. februar i Berlin Münchenmødets
sikkerhedsberetning og kundgjorde, at dette års mødetema ville
hedde “Westlessness” (“Vestløshed”). Hvad han mener med det,
beskriver han således: “Der optræder for tiden et dobbelt
fænomen, nemlig for det første, at Vesten er mindre vestligt,
og for det andet, at verden som helhed er mindre vestlig. Hvad
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betyder det for de tyske, europæiske og globale forhold, især
for  vor  sikkerhedspolitik?”  Ischinnger  sagde,  at  der
eksisterer  “en vidt udbredt følelse af ubehag og uro over den
tiltagende usikkerhed angående Vestens grundlægende betydning.
Mange  sikkerhedspolitiske  udfordringer  synes  at  forekomme
uadskilleligt forbundne med det, som nogle betegner som det
vestlige projekts nedgang.”

Desuden, fortsatte han, “synes vi at have mistet en fælles
forståelse af, hvad det overhovedet vil sige at være en del af
Vesten.  Selvom  dette  måske  er  den  vigtigste  strategiske
udfordring  for  de  transatlantiske  partnere,  virker  det
usikkert, om Vesten kan udvikle en fælles strategi for en ny
æras stormagtskonflikter.”

Når  Ischinger  klager  over,  at  vi  “har  mistet  en  fælles
forståelse af, hvad det overhovedet vil sige at være en del af
Vesten”,  så  tænker  han  øjensynligt  først  og  fremmest  på
holdningen hos den amerikanske præsident Donald Trump. Trump
vandt præsidentvalget i 2016 med et løfte om at bryde med
doktrinen om de evige krige og at oprette gode forbindelser
til Rusland og Kina. Siden da har de vestlige eliter forsøgt
alt for at forhindre ham i at holde dette løfte og få ham
afsat fra embedet; men med det mislykkede forsøg på at få ham
afsat, har Trumps chancer for at beholde embedet også efter
det næste præsidentvalg, tiltaget betydeligt.

Dette er fra de vestlige eliters synspunkt næsten den “størst
tænkelige ulykke”: Hvis USA forlader sin afvisende holdning
over for Rusland og Kina, så mangler de vestlige eliter den
politibetjent, der skal gennemtvinge deres krav over for de
genstridige nationer. Det britiske overhus offentliggjorde for
godt et år siden en rapport, i følge hvilken den britiske
politiks vigtigste prioritet måtte være at forhindre en ny
præsidentperiode for Trump, fordi skaderne for det britisk-
amerikanske “særlige forhold” ellers ville blive uoprettelige.
Og en del af strategien for at forhindre et genvalg af Trump
er at ophede krisecentre som Irak og Syrien i et forsøg på at



få draget Trump ind i en krig og derved foranledige ham til at
bryde sine valgløfter.

Tidligere udenrigsministre advarer om fare for atomkrig
Rent faktisk er det netop den geopolitiske holdning, hvormed
de  i  München  forsamlede  repræsentanter  for  de  “vestlige”
eliter prøver at påtvinge resten af verden deres “liberale
internationale  orden”,  selv  den  største  trussel  mod  den
globale sikkerhed. Den 10. februar udsendte “Aspen Ministers
Forum”, en forening af tidligere udenrigsministre fra hele
verden, en erklæring, hvor de forlangte en forlængelse på 5 år
af den nye START-nedrustningsaftale og advarede om, at faren
for  en  atomkrig  er  stor,  hvis  denne  og  tilsvarende
forholdsregler  ikke  gennemføres.

“I  dag  befinder  verden  sig  i  tilbagegang”,  står  der  i
erklæringen. “De geopolitiske spændinger tiltager, og mange
stormagter  fremhæver  atter  atomvåbnenes  betydning  i  deres
militærstrategier.” De tidligere udenrigsministre konstaterer
“en øget oprustningskappestrid mellem De forenede Stater og
Rusland, en øget risiko for militære uheld og en forringelse
af de forhandlede aftaler om reducering af våbnene og ikke-
spredning  af  atomvåben.  Alle  disse  ting  bidrager  til  en
hurtigt aftagende kernevåbensikkerhed og en øget mulighed for
anvendelse af atomvåben, enten bevidst eller som følge af en
utilsigtet eskalation.”

De henviser til den nyeste skarpe konfrontation mellem USA og
Iran, der har vist, “hvor hurtigt manglen på retningslinjer
kan bringe os til kanten af en krig. Som følge af en udhuling
af  de  internationale  aftaler  og  de  diplomatiske  kanaler,
nærmede  vi  os  muligheden  for  en  ulykke…  Farerne  for  en
fejlberegning er for store til, at statslederne kunne gribe
til tvetydig kommunikation, trusler og militære aktioner.” De
kræver derfor “et genoplivet internationalt samarbejde, der
hviler på den offentlige forståelse af farerne og mulighederne
for risikonedsættelse.”



Hovedophavsmændene  til  erklæringen  er  den  tidligere
amerikanske  udenrigsminister  Madeleine  K.  Allbright  og  den
russiske udenrigsminister Igor Ivanov. Blandt de 23 øvrige
underskrivere  er  Alexander  Downer,  Anne  Moussa,  Joschka
Fischer, Malcolm Rifkind og Javier Solana.

Rusland agiterer for et topmøde mellem de fem stormagter
Netop  af  samme  grund  har  grundlæggeren  og  forkvinden  for
Schiller  Instituttet  længe  anbefalet  et  nyt  paradigme  for
internationale relationer, der ikke længere grunder sig på
konkurrencetænkning mellem stormagterne, men på et samarbejde
i menneskehedens fælles interesse. Efter mordet på den iranske
general  Soleimani  den  3.  januar  opfordrede  hun  til  en
hastekonference mellem præsidenterne Trump, Putin og Xi for at
arbejde for en bilæggelse af konflikterne. Helt tilsvarende
har  Ruslands  præsident  Putin  den  15.  januar  foreslået  et
topmøde mellem stats- og regeringscheferne for de 5 faste
medlemmer  af  FN’s  sikkerhedsråd,  og  ud  fra  højtstående
russiske diplomaters udtalelser fremgår det, at Rusland tager
dette forslag meget alvorligt.

Således har udenrigsminister Lavrov den 7. februar i en tale i
anledning  af  et  særfrimærke  til  minde  om  75-årsdagen  for
Jaltakonferencen mellem USA, Sovjetunionen og Storbritannien
hentydet til Putins forslag. Angående betydningen af Jalta-
konferencen bemærkede Lavrov: “Konferencen, som bragte førerne
af koalitionen mod Hitler sammen, fandt sted i en atmosfære af
gensidig  forståelse  og  samarbejde.  Førerne  af  de  tre
stormagter havde vilje nok til at vokse ud over deres egne
ambitioner og stridigheder og udarbejde konstruktive forslag
med henblik på en snarlig afslutning af krigen og opbygningen
af  en  efterfølgende  international  sikkerhedsarkitektur.  Jeg
føler mig overbevist om, at det er rigtigt at kaste et blik
tilbage på de fælles interesser i historien, når verden i dag
står over for talrige udfordringer og trusler”, understregede
Lavrov.

Under en audiens i anledning af det russiske diplomatis dag



den  10.  februar  talte  Ruslands  ambassadør  i  De  forenede
Stater, Anatolij Antonov, om styrkelsen af forholdet til USA.
Han  understregede:  “Vort  land  har  aldrig  unddraget  sig
ansvaret  for  sikring  af  fred  og  stabilitet…  Vi  værner  om
principperne for ikke-indblanding i indre anliggender.” Og han
erklærede også: “Vi vil gå vort stykke af vejen til enhver
stat,  der  forsøger  at  opbygge  et  forhold  til  Rusland  på
grundlag  af  gensidig  respekt  og  interesseudligning.  Vi  er
overbeviste  om,  at  forbedringen  af  det  russisk-amerikanske
samarbejde ikke blot svarer til begge landes interesser, men
også  vil  få  en  produktiv  indvirkning  på  verdens  gang  som
helhed.”

Angående præsident Putins opfordring til et topmøde mellem de
fem faste medlemmer af FN’s sikkerhedsråd sagde Antonov: “Hvad
det  angår  regner  vi  med  hjælp  fra  vore  partnere  til  at
virkeliggøre  initiativerne…  Kina  og  Frankrig  har  reageret
positivt på indbydelsen, men Rusland har endnu ikke modtaget
noget svar fra De forenede Stater og Storbritannien.”

Også FN-sekretariatet anser sådant et topmøde for en god ide.
“Vi  vil  hilse  ethvert  møde  mellem  sikkerhedsrådets  faste
medlemmer velkommen, da det forhåbentligt vil kunne føre til
et øget samarbejde mellem disse fem lande i sikkerhedsrådet”,
udtalte  FN’s  generalsekretær  Stéphane  Dujarric  den  13.
februar.  Spørgsmålet  om,  hvorvidt  den  russiske  side  havde
anmodet FN’s generalsekretær om at arrangere et sådant møde
under FN’s generalforsamling i september, besvarede Dujarric
ikke.

Da  den  russiske  præsident  Vladimir  Putin  allerede  har
tilkendegivet,  at  han  vil  tale  på  generalforsamlingen  i
september, og da Kina og Frankrig har tilkendegivet deres
understøttelse af initiativet, behøver præsident Trump blot at
tage flyveren til New York. Og hvis det er sandsynligt, at et
møde finder sted mellem disse fire præsidenter, vil Boris
Johnson formodentligt heller ikke blive væk.



Der  eksisterer  altså  en  reel  mulighed  for,  at  “Vestens”
geopolitiske  konfrontationsholdning  kan  afløses  af  et  nyt
mønster for globalt samarbejde. Disse udsigter kan ligge til
grund for Ischingers pessimistiske ytringer. Rent faktisk bør
de dog give anledning til optimisme, da det er en langt større
trussel mod sikkerheden i verden, hvis tilhængerne af den
gamle orden gennemfører deres hensigter.

Vupti!  Bloomberg  går  i
opløsning
Den  20.  februar  (EIRNS)  –  Efter  at  have  brugt  godt  300
millioner dollars på annoncer til sin forsinkede opstart i den
demokratiske  præsidentkampagne,  gik  Mike  Bloomberg  onsdag
aften op i røg i Nevada, da han optrådte i sin første tv-
debat. Bare over de sidste uger har han købt 2 milliarder
annoncer  på  Facebook  og  Google  –  ca.  30.000  annoncer  i
minuttet.  Dette  konstruerede  portræt  af  ‘Mussolini  Mike’,
sammen med et par pæne fraser, løftede hans meningsmålinger
fra 4% til 19%, praktisk talt i løbet af natten og bragte ham
på  linje  med  Bernie  Sanders  –  indtil  nationen  så  ham  ’i
aktion’ på scenen i går aftes.

Det større problem er, at de andre kandidater – selvom de
tilsyneladende midlertidigt har glemt Donald Trump i deres
hektiske indsats for at angribe Bloomberg – nægtede at angribe
kernen  i  det  onde,  som  den  rigtige  Mike  Bloomberg
repræsenterer.  Kun  hvor  det  passede  ind  i  deres
”identitetspolitiske” ideologi, udfordrede de ham – at han er
milliardær, hans kvindehad, hans racisme. Men der blev ikke
sagt et ord om hans nedgørelse af landmænd og maskinførere som
tankeløse idioter, der kun kan putte frø i jorden eller bruge
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en skruenøgle. Kunne det tænkes, at de alle grundlæggende er
enige med Bloomberg i det? Når alt kommer til alt ser de ud
til at dele Hillary Clintons opfattelse af, at Trump-basen kun
er dumme arbejdere, ”den sørgelige flok”. De udfordrede heller
ikke hans opfordring til aktiv dødshjælp, at der må spares
penge ved at nægte at behandle mennesker over en bestemt alder
med medicin. Er det muligt, at de også er enige med ham i det?

På et enkelt spørgsmål er der ikke tvivl om andet, end at hele
banden  af  demokratiske  kandidater  er  fuldt  ud  enige  –  at
verden snart vil brænde op på grund af global opvarmning, hvis
vi  ikke  lukker  for  den  industrielle  udvikling  i  ind-  og
udland, stopper alle nationer fra at producere energi med
fossile  brændstoffer,  og  i  denne  proces  reducerer  verdens
befolkning til et niveau, der betragtes som acceptabelt af
prins Charles og prins Philip – et sted under 1 milliard. Her
finder man Bloombergs virkelige akkreditiver som en tilhænger
af  folkedrab,  forpligtet  til  at  tvinge  hele  det  vestlige
finanssystem til at afskære kredit til alt, hvad der har et
”kulstofaftryk”.

Trump  har  med  rette  latterliggjort  klimakulten  –  i  går
ophævede han den vanvittige grønne politik om at nægte vand
til landmændene, alt imens ferskvand går til spilde og ledes i
havet.

Og så er der Kina. Mens Trump indgår handelsaftaler med Kina
og roser både deres reelle utrolige fremskridt, og deres leder
Xi Jinping, er både demokraterne og republikanerne slaviske i
gang med at føre konfrontationspolitik imod Kina, velvidende
at det hurtigt kan føre til krig. På sikkerhedskonference i
München var der ikke pause mellem Nancy Pelosi og Mike Pompeos
fordømmelse af Kina for stort set alle problemer i verden.

I pjecen, med titlen “Er Mike Pompeo moralsk egnet til at være
udenrigsminister?”, der nu cirkuleres internationalt af EIR,
spørges der: “Handler Mike Pompeo imod USA’s interesser ved at
spille  med  i  ‘The  Great  Game’  for  krig  og  splittelse,



inspireret  fra  London?

Præsident Trump konstaterede, at hvis han havde lyttet til sin
tidligere nationale sikkerhedsrådgiver John Bolton, “ville vi
befinde os i 6. verdenskrig nu.” Dette gælder lige så vel for
Mike Pompeo – hans daglige løgne og trusler mod Kina, ‘Bæltet
og  Vejen’,  deres  videnskabelige  kapacitet  og  intentioner,
viser at han tror på den britiske geopolitiske tankegang –
enten regimeskifte eller krig. Trump identificerede korrekt
denne  mentale  sygdom  ved  at  erklære  Irak-krigen  som  den
største fejl i historien, og ved at sværge på at få landet ud
af disse uendelige krige og at etablere venlige forbindelser
med Rusland og Kina.

For at Trump kan bruge sine betydelige forhandlingsevner, må
han tillades at indkalde til et hastetopmøde med sine venner
Xi Jinping og Vladimir Putin, for at sætte en stopper for de
”uendelige krige” og samarbejde om at afslutte de adskillige
plager,  som  menneskeheden  står  overfor  i  dette  kritiske
øjeblik:  terrorisme,  coronavirus  og  græshopper,  der  truer
millioner i Afrika og Asien. Ved at stå sammen i bekæmpelsen
af disse trusler imod menneskeheden kan disse store ledere
også iværksætte de påkrævede politiske nødforanstaltninger for
at  opbygge  verdensøkonomien,  for  sammen  at  vove  sig  ud  i
rummet og igangsætte en kulturel renæssance, der trækker på
historiens store epoker i Kina, Indien, den arabiske verden,
Afrika og Europa.
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februar 2020:
Kina  er  i  gang  med  at  få
nedkæmpet  coronavirus
COVID-19.
Kan  resten  af  verden  følge
Kinas eksempel?
Med formand Tom Gillesberg

Lyd:

Den,  guderne  vil
tilintetgøre…
17. februar (EIRNS) – Fokuser ikke på et enkelt aspekt af de
forskellige kriser, som menneskeheden står overfor, advarede
Helga Zepp-LaRouche i går. Denne fremgangsmåde vil føre til en
fejlagtig fortolkning af, hvad der foregår i verden, og hvad
der  skal  gøres  ved  det.  Spørgsmålet  er:  Hvorfor  truer
COVID-19-virusepidemien med at blive til en global pandemi,
hvis den ikke begrænses? Hvorfor kan det forpurrede forsøg på
rigsretssag mod præsident Donald Trump blive et endnu mere
ubehageligt  åbenlyst  statskup?  Hvorfor  kan  angrebet  af
græshoppesværme, der fejer over Afrikas Horn, blive til en
fuldstændig græshoppeplage, der ødelægger fødevareforsyningen
for  nationer,  der  tegner  sig  for  næsten  2  milliarder  af
klodens  7,6  milliarder  mennesker?  Hvorfor  er  den  aktuelle
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dekonstruktion  af  musik  og  kunst  på  vej  til  at  omdanne
menneskehedens kultur til en satanisk sekt? Og hvorfor sker
alt dette på samme tid?

Svaret er, fortsatte Zepp-LaRouche, at “vi befinder os i en
ekstraordinær tumultarisk forandring af en historisk periode,
hvor  de  fleste  mennesker  absolut  ikke  er  klar  over,  hvor
gigantisk den transformation og det sammenbrud der foregår
faktisk  er”.  Det  såkaldte  ‘Vesten’  er  i  opløsning,  det
transatlantiske  finanssystem  befinder  sig  i  en
sammenbrudskrise, og dets regerende etablissement, centreret i
City  of  London,  er  parat  til  at  påtvinge  diktatur  og
fascistisk nedskæringspolitik for at forsøge at holde sig oven
vande. De har vist deres fuldstændige manglende evne til så
meget som at overveje, hvorfor deres liberale imperialistiske
system kollapser, eller se på muligheden for at det er deres
egen politik, der har ført til den nuværende katastrofe.

Denne  inkompetence  blev  udstillet  til  fulde  på  den  netop
afsluttede sikkerhedskonference i München, hvor talsmænd for
det gamle regime, såsom den amerikanske udenrigsminister Mike
Pompeo og formand for Kongressen, Nancy Pelosi, forsøgte at
forvandle  det  til  et  skydetelt  imod  Kina,  netop  på  et
tidspunkt, hvor dette land gør sit yderste for at begrænse
COVID-19-virussen til fordel for hele verden.

USA og Europa skulle samarbejde med Kina og Rusland, ikke true
og angribe dem, insisterede Zepp-LaRouche. Et topmøde med de
fire magter, der er specificeret af Lyndon LaRouche – USA,
Kina, Rusland og Indien – må arrangeres i de kommende uger for
at håndtere den voksende kaskade af eksistentielle kriser, som
planeten står overfor, og løse dem ved at sætte det døende
Britiske Imperium ud af spillet og organisere et nyt paradigme
til erstatning herfor. Det er en mission, der kun kan opnås
ved  at  tage  fat  på  Lyndon  LaRouches  politik  og  metode;
LaRouche, hvis levende eftermæle af den grund må renses og
mobiliseres.



Formand Tom Gillesbergs tale
til  Schiller  Instituttets
konference i Paris
Jacques Cheminade, LaRouche-bevægelsens leder i Frankrig og
fhv.  præsidentkandidat,  og  Tom  Gillesberg  på  en  tidligere
konference.

Den 4. februar 2020 organiserede det franske Schiller Institut
et meget vellykket seminar i Paris med titlen: “Dialog mellem
Kulturerne eller Handelskrig: Frankrig ved en skillevej.” Tæt
ved  hundrede  personer  –  kontakter,  diplomater,  foreninger,
iværksættere og Kinaeksperter – fyldte lokalet på rådhuset i
Paris’  5.  arrondissement.  Såvel  Schiller  Instituttets
internationale  grundlægger  og  præsident  Helga  Zepp-LaRouche
som formand for det danske Schiller Institut, Tom Gillesberg,
sendte varme hilsner samt meddelelser til begivenheden.

Meddelelse  fra  Tom  Gillesberg,  formand  for  det  Schiller
Instituttet i Danmark:

Jeg er ked af, at jeg på grund af sygdom ikke kan være med jer
i dag, men her er nogle tanker jeg gerne vil dele med jer.

I Danmark, og i resten af Skandinavien, har vi gennem de
sidste par år set en voksende kampagne i medierne – og med
støtte fra efterretningstjenester og regeringsinstitutioner –
for at dæmonisere Kina, i lighed med, hvad der igennem nogen
tid har været tilfældet for Rusland. Presset kommer fra USA og
deres kontrollanter i Storbritannien, og udøves ofte gennem
“soft power” ved at sprede historier om Kina såvel som Rusland
der skal vise, at de er diktaturer, som man virkelig ikke kan
stole på. På det seneste er dette set i den massive kampagne
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imod  at  lade  det  kinesiske  firma  Huawei,  verdens  førende
leverandør af G5-teknologi, levere udstyret til det nye G5-
netværk i Danmark og på Færøerne. Nogle prøver endda at bruge
udbruddet  af  en  ny  form  for  koronavirus  i  Wuhan  som  et
eksempel på, hvordan Kina og dets indflydelse verden over
bringer os alle i fare.

Derfor besluttede Schiller Instituttet i Danmark i 2017 at
imødegå denne voksende fjendtliggørelse med et projekt for en
“Dialog mellem Kulturerne”. Sammen med venner, der var aktive
i det dansk-russiske samfund, arrangerede vi en koncert, hvor
vi havde klassisk musik og dans fra Rusland, Kina, Afrika,
Indonesien  og  mange  europæiske  lande,  for  at  vise,  hvor
berigede vi alle bliver ved at få adgang til alle disse andre
nationers kultur. Kinas Kulturinstitut i København var også
medsponsor,  og  arrangementet  blev  afholdt  i  det  russiske
Center for Videnskab og Kultur.

Koncerten var en stor succes. Vi havde en fuldt pakket sal, og
på trods af at vi fik ekstra stole bragt ind, var vi nødt til
at afvise mange der kom. Publikum blev imponeret og bevæget af
mangfoldigheden og skønheden af bidragene ved koncerten. Især
afsyngningen  af  en  kinesisk  folkesang  af  en  kinesisk
studerende sammen med Feride Istogu Gillesberg, vicepræsident
for  Schiller  Instituttet  i  Danmark  og  hovedorganisator  af
begivenheden, betog publikum. Hvordan er det muligt, at en
europæer kan synge på kinesisk og skabe så bevægende og smuk
musik?

Siden dengang har vi haft yderligere to meget succesfulde
koncerter,  med  fremtrædende  og  smuk  deltagelse  fra  både
russiske og kinesiske musikere, og musikere af høj kvalitet
fra mange andre lande. Vi er blevet lovet, at den årlige
koncert  i  2020  kan  finde  sted  i  Kinas  kulturcenters
nyistandsatte faciliteter i København, som snart åbner.

Samtidigt har vi forsøgt at få information om Bælte- og Vej-
Initiativet ud til offentligheden på enhver måde, vi kan. I



København afholdt Schiller Instituttet et seminar sammen med
‘Confucian  Business  Institute’  ved  CBS,  og  i  Sverige  har
Schiller Instituttet samarbejdet om stiftelsen af BRIX, Bælte-
og  Vej-Instituttet  i  Sverige.  BRIX  har  afholdt  en  række
seminarer med pæn deltagelse fra akademikere og industrifolk,
der  er  blevet  adresseret  i  fællesskab  af  den  kinesiske
ambassadør  og  ledende  medlemmer  af  BRIX  og  Schiller
Instituttet. På samme tid har vi interveneret i mange møder og
diskussioner om Kina, der finder sted  i Danmark og Sverige,
for  at  sikre,  at  den  rigtige  historie  om  Bælte-  og  Vej-
Initiativet  –  og  nødvendigheden  af  at  de  vestlige  landes
aktivt deltager i dette store foretagende for menneskeheden –
kommer  ud,  så  de  løgne  og  falske  bagtalelser  om  det  i
‘mainstream’  medierne  bliver  modsagt.

Som det ses med udbruddet af det nye koronavirus i Wuhan er
der mange udfordringer, når man søger at løfte 1,4 milliarder
mennesker ud af dyb fattigdom og at blive en moderne nation.
På  trods  af  fremragende  nationalt  lederskab,  kan  lokal
inkompetence skabe store problemer. Men jeg er sikker på, at
Kina vokser med udfordringen, og vi ser nu, at den kinesiske
regering  intet  sparer  for  at  besejre  denne  trussel  imod
menneskeheden bestående af sygdom og død.

Da den nationale regering først blev opmærksom på epidemien,
handlede  den  hurtigt  for  at  besejre  den.  Oplysninger  om
koronavirus blev hurtigt sendt ud over hele verden, og resten
af verden kunne forsvare sig mod sygdommen på en måde, som den
lokale regering i Wuhan undlod at gøre. Og forhåbentligt vil
samarbejdet  mellem  Kina  og  medicinske  forskningscentre  i
resten af verden snart føre til behandling og en vaccine. I
mellemtiden yder Kina enorme menneskelige og økonomiske ofre
for at få epidemien under kontrol, og udgør menneskehedens
bolværk imod en verdensomspændende pandemi.

Forhåbentligt vil de enorme ressourcer, som nu indsættes i
Kina,  og  med  hjælp  fra  verdenssamfundet,  bære  frugt,  og
besejre den nye koronavirus. Og forhåbentlig bliver det et



eksempel på, hvordan Kina og verden kan arbejde sammen om en
endnu farligere dræber: fattigdom. Kina har vist, hvordan det
har været muligt at løfte 850 millioner kinesere ud af dyb
fattigdom. Og med Bælte- og Vej-Initiativet har de igangsat
det  største  udviklingsprojekt,  som  menneskeheden  nogensinde
har set. Vi behøver fuldt internationalt samarbejde for at
sikre sejr over fattigdom overalt i verden, ved at anvende
videnskabeligt og teknologisk fremskridt til først at etablere
den  nødvendige  infrastruktur,  og  derefter  den  nødvendige
industrielle udvikling, til at løfte hele menneskeheden ud af
fattigdom.

Men hvis Danmark og andre vestlige lande skal deltage i disse,
for menneskeheden nødvendige tiltag, må vi først besejre det
mentale angreb, der finder sted imod befolkningens sindelag.
Kina og Rusland er ikke vores fjender, men er vores vigtige
samarbejdspartnere i sikringen af den bedst mulige fremtid for
hele menneskeheden. Lad os derfor erstatte den kunstigt skabte
frygt og splittelse med en dialog mellem kulturerne, og lad os
alle deltage i Bælte- og Ve-Initiativet. Så vil vi se en
verdensomspændende renæssance af de bedste bidrag fra alle de
forskellige  kulturer,  og  vi  vil  se  en  eksplosion  af
menneskelig  kreativitet  og  udvikling,  der  ikke  alene
forvandler livet på Jorden, men også vores solsystem, og det
der ligger derudover, når vi får ubegrænset billig energi på
Jorden  ved  at  høste  helium-3  på  Månen  og  bruge  det  til
fusionsenergi, som kineserne har tænkt sig at gøre.

Se på ‘Verdens-Landbroen’. Dette er det levende billede af de
smukke ord, som vi hører i Beethovens 9. symfoni:

Seid umschlungen, Millionen!
Diesen Kuss der ganzen Welt!
Brüder! über’m Sternenzelt
muss ein lieber Vater wohnen.

Vær omfavnede, millioner!
Dette kys til hele verden!



Brødre, over stjerneteltet
må der bo en kærlig far.

Og den kærlige far bliver realiseret gennem vores handlinger;
mænds og kvinders handlinger for at forandre verden til det
bedre.

Schiller  Instituttet
intervenerer  med  opfordring
til  topmøde  mellem  Trump,
Putin og Xi Jinping
på DIIS seminar om Kina og
Europa
6. februar 2020 – I går blev et seminar med titlen ”Hvad er
det næste skridt for Kina og Europa?” afholdt af det Danske
Institut for Internationale Studier (DIIS). Talerne var fra
DIIS (”Danmarks Kina-udfordring”); det tyske Mercator Institut
for Kina-studier (”Søgen efter Europas Kina-strategi”); det
tyske  Globale  Offentlige  Politiske  Institut  (”Tyskland  og
Huawei-debatten”) angående 5G; og det britiske Internationale
Institut  for  Strategiske  Studier  (”Kina,  EU’s  forsvar  og
sikkerhed,  og  nyopstående  teknologier”).  Seminarets
hovedindhold  handlede  om  Kinas  (angivelige)  trussel  mod
Europa, og de europæiske politikeres modvilje mod at udfordre
dette af frygt for at miste deres handel med kineserne.

I  løbet  af  spørgerunden  intervenerede  en  repræsentant  for
Schiller Instituttet. Efter at have tilkendegivet hvor hun kom
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fra,  sagde  hun,  at  talerne  havde  modstillet  økonomisk
samarbejde  på  den  ene  side,  og  geopolitik  og  strategiske
interesser på den anden, men vi har en anden forestilling.
Efter  mordet  på  den  iranske  general  opfordrede  Schiller
Instituttets leder til et omgående topmøde mellem Xi Jinping,
Trump og Putin, hvorefter Putin havde udvidet dette til at
inkludere  Storbritannien  og  Frankrig  for  at  forhindre  en
geopolitisk konfrontation. Økonomisk udvikling må være en del
af dette, inklusive mere europæisk samarbejde med Bælte- og
Vejinitiativet  samt  økonomisk  udvikling  i  Mellemøsten  og
Afrika. Hvad med økonomisk udvikling som en måde at mindske
strategiske konflikter på, og dermed skabe en håbefuld fremtid
gennem økonomisk samarbejde?

Taleren fra MERICS, som har spillet en negativ rolle i Kina-
debatten i Tyskland, indledte sine bemærkninger med at sige,
at hun gerne ville vide mere om Schiller Instituttets arbejde
om og med Kina. Men selvom handelsrelationer vil fortsætte,
hvilket vi ønsker, så begyndte vi i 2016 at se de geopolitiske
konsekvenser af Kinas investeringer i Europa, da Grækenland og
Ungarn udvandede EU’s kritiske erklæring om Kinas opførsel i
det Sydkinesiske Hav, fordi de ikke ønskede at ophidse Kina;
og visse Bælte- og Vejprojekter her havde ikke overholdt EU’s
spilleregler.

Seminaret  blev  sendt  live,  og  en  video  kan  ses  på:
https://www.diis.dk/node/15207,  så  flere  personer  end  dem
tilstede  i  lokalet  har  hørt  udvekslingen.  Schiller
Instituttets spørgsmål begynder efter 2 timer og 35 minutter.

Schiller Instituttets danske nyhedsbrev, som indeholder Helga
Zepp-LaRouches opfordring til topmødet, blev uddelt, og en
række kontakter blev etableret.

https://www.diis.dk/node/15207


Udtalelse af præsidenten for
det  Internationale  Schiller
Institut
Kina  fortjener  ros  og
samarbejde for dets kamp imod
coronavirusset
Af Helga Zepp-LaRouche

Den  7.  februar  2020  –  Navnet  på  det  tyske  ugeblad  ‘Der
Spiegel’ betyder på engelsk: “The Mirror” (“Spejlet”). Og hvad
man i denne uge rent faktisk ser på forsiden af den trykte
version  af  Der  Spiegel  –  en  person  med  en  gasmaske,
beskyttelsesbriller, øretelefoner og en rød hættetrøje – er et
spejlbillede  af  de  racistiske  redaktørers  grimme  ansigter.
Overskriften “Coronavirus Made in China” skulle faktisk have
været “Det racistiske monsters [der Spiegels] grimme fjæs”.

Dette stykke ‘gule snavs’-journalistik var så slemt, at den
kinesiske ambassade i Tyskland udsendte en formel klage på
deres hjemmeside. Den berygtede ‘Jyllands-Posten’ fra Danmark
havde  en  lige  så  modbydelig  såkaldt  satiretegning,  der
anbragte  coronavirus  på  det  kinesiske  flag.  Forskellige
amerikanske såkaldt ‘mainstream-medier’ bruger det afskyelige,
racistiske udtryk “Den gule Fare”. Hvad alle disse skildringer
viser,  er  den  grimme  virkelighed  af  en  åbenlys  indgroet
racisme under et meget tynd lag fernis af “vestlige værdier”.

Sagen er, at generaldirektøren for WHO, Dr. Tedros Adhanom
Ghebreyesus, gentagne gange har rost Kina for en fremragende
håndtering af epidemien, og har bemærket at Kina har sat en ny
standard for behandling af sådanne problemer. Andre embedsmænd
i sundhedssektoren oplyser, at responsen fra den regionale
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regering i Wuhan og udbredelsen af information er ”moderne”,
og at der er blevet offentliggjort en ekstremt imponerende
mængde nye oplysninger i deres daglige opdateringer siden 31.
december/1. januar.

At betegne en virus som “kinesisk” er lige så dumt som at
sige, at det er en persons egen skyld, hvis han smittes af
influenza  eller  bliver  syg  i  almindelighed.  Det  kan  ske
overalt  i  verden,  og  det  kan  ske  for  enhver  person  på
planeten. Læren fra dette nylige tilfælde af reaktionen på
udbruddet  af  coronavirus  er,  at  det  viser  hvem  i  det
internationale  samfund,  der  er  i  stand  til  at  reagere
[hensigtsmæssigt] på farer, der truer hele menneskeheden; hvem
der er en ‘hulemænd’, og hvem der ikke er.

Hvis Europa og USA ønsker at være troværdige, når talen falder
på “menneskerettigheder” og “vestlige værdier”, burde de gå
sammen  med  Kina  og  samarbejde  om  at  besejre  coronavirus.
Coronavirusset og det faktum, at 100.000 mennesker hvert år
bliver  dræbt  af  komplikationer  fra  influenza,  viser  hvor
presserende det er at gøre nye gennembrud i den grundlæggende
forståelse  af  livsprocesser  for  at  overvinde  hidtil
livstruende sygdomme. Europa og USA bør også samarbejde med
den  mest  fremtidsorienterede  vision  på  den  internationale
dagsorden, nemlig udvidelsen af Bælte- og Vejinitiativet (BVI)
til Sydvestasien og Afrika og det internationale samarbejde om
‘Rum-Silkevejen’.

Man  bør  helt  sikkert  reflektere  over  aktualiteten  i
bedømmelsen fra Gottfried Leibniz, der sagde: ”I hvert fald
forekommer det mig, at forholdene hos os, hvor det moralske
forfald griber vældigt om sig, næsten gør det nødvendigt, at
kineserne sender os missionærer, som kan lære os den naturlige
religions anvendelse og praksis… Derfor tror jeg, at hvis en
vismand  blev  valgt  til  dommer  –  ikke  angående  gudinders
skønhed,  men  de  enkelte  folks  fortrin  –  ville  han  give
‘guldæblet’ til kineserne…”



Jeg  synes  Leibniz  var  langt  klogere  end  eksempelvis  Der
Spiegel, Jyllands-Posten og the New York Times.

 

Nyt  internationalt
kreditsystem  eller  kaos:
Trump  bør  tage  initiativet
til det.
Den  3.  februar  (EIRNS)  —  Indvirkningerne  på  handel  og
produktion af den nye coronavirus-epidemi i Kina rammer en
global økonomi, der allerede er i recession hvad produktion,
industri og handel angår, og som hvert øjeblik er truet med
sammenbrud fra ubetalt selskabsgæld og derivatkontrakter, som
kan  bringe  banksystemerne  ned.  I  løbet  af  fjerde  kvartal
sænkede 40 centralbanker renten 71 gange og forøgede deres
opkøbsprogrammer af obligationer i en desperat kampagne for at
støtte  aktie-  og  obligationsmarkeder.  Federal  Reserve,  den
amerikanske centralbank, kan ikke undslippe de “kvantitative
lempelser”  og  daglige  enorme  injektioner  af  likviditet  på
interbank-udlånsmarkederne. I morges måtte Kinas centralbank
gøre det samme, i størrelsesordenen 170 milliarder $. Ethvert
alvorligt chok vil nu meget hurtigt kunne bringe hele det
finansielle system ned.

I dag er det kun lederne af enkelte stormagter, der [stadig]
tror fast på et udgangspunkt i reel, fysisk økonomisk vækst —
videnskabeligt  og  teknologisk  fremskridt  og  deraf  følgende
forøget menneskelig produktivitet. Lederne for USA, Rusland,
Kina  og  Indien  demonstrerer  dette  ved  at  afvise  alle
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malthusianske  “nye  grønne  aftaler”  (‘New  Green  Deal”)  ved
aggressivt  at  forfølge  rumforskning,  fremskridt  inden  for
kernekraft i og med den russiske præsident Vladimir Putins
opfordring til et internationalt hasteprogram for gennembrud i
fusionskraft.

Disse  fire  må  handle  hurtigt;  Præsident  Donald  Trump  bør
indkalde dem til et topmøde for at iværksætte et nyt kredit-
og pengesystem, og gøre det hurtigst muligt.

Kinas nødvendige (minimum) to-ugers nedlukning af forretninger
og arbejde i 24 provinser kunne sammenlignes med en “strejke”,
der lukker ned for 70-80 % af dets økonomi i to uger eller
længere. Det er et chok. Det betyder, at alle fire af disse
førende  magter  nu  står  over  for  faldende  produktion  og
beskæftigelse  i  fremstillingssektoren.  Dette  omfatter  i
særdeleshed  Indien;  den  amerikanske  fremgang
i produktionssektoren stoppede i midten af 2019. Disse lande
har også alvorlige bobler af selskabsgæld; kun Kinas banker er
delvist beskyttet af en Glass/Steagall-bankadskillelse.

Det alvorlige problem med coronavirus-epidemien sætter fokus
på  den  absolutte  nødvendighed  af  at  få  afsluttet  det
internationale valutasystems 45-årige imperium med ”flydende
valutakurser”,  finansspekulation  og  nedskæringer  rettet  mod
industrier  og  husholdninger.  Dette  system  blev  skabt  af
finanskredsene i City of London, da dets banker i 1971-73
lykkedes med at likvidere Franklin Roosevelts pro-industrielle
og progressive Bretton Woods-system. Nu barsler det med “New
Green  Deals”,  og  Davos-milliardærer  og  de  britiske  royale
planlægger  direkte  nedlægninger  af  hele  industrier  og
landbrugssektorer, hvilket truer med affolkning forårsaget af
sygdom og underernæring.

I lyset af nødvendigheden af et firemagts-topmøde for at vende
denne krise, mest hensigtsmæssigt på initiativ af USA, er det
interessant, at RAND Corporation i en kommentar den 30. januar
til en undersøgelse foretaget af RAND Europe i august 2018



kundgjorde  en  holdningsændring  til  Kinas  Bælte-  og
Vejinitiativ (BVI) med store projekter inden for jernbane-,
havne-  og  energinfrastruktur  i  hele  Eurasien.  Idet  han
noterede sig, at udviklingslandene har behov for titusinder af
milliarder af dollars i nye infrastrukturinvesteringer, sagde
Hui Lu, der også stod i spidsen for undersøgelsen i 2018: “Den
foreslåede investering i BVI øger ikke kun handlen i BVI-
regionen, men også i områder uden for initiativet, såsom EU.
Samlet set stiger de samlede handelsmængder med 329 mia. $ for
BVI-regionen  og  133  mia.  $  for  EU.  En  forbedring  af
infrastrukturen i regionen ser ud til at præsentere et win-
win-scenarie med henblik på indvirkningen på handel mellem
mange lande.

”Kinas egentlige bevæggrunde for BVI kan stadig være uklare,
men Vesten kunne også overveje initiativets potentiale for at
levere vedvarende økonomiske, sociale og miljømæssige fordele
for alle, og finde måder at støtte infrastrukturforbedringer i
de involverede lande.” (Se ”Økonomisk gevinst er mulig for
alle involverede, hvis infrastruktur forbedres i lande, der er
omfattet  af  Kinas  BVI”,  af  Hui  Lu,  en  kommentar  i  RAND-
bloggen.)

Dette var formålet med FDR’s (Franklin D. Roosevelts, red.)
originale ide om Bretton Woods-systemet. Måden at realisere
det nu begynder med et hastemøde med statsoverhoveder for at
afværge et nyt økonomisk sammenbrud, værre end i 2008, ved at
skabe et ‘nyt Bretton Woods’.

 



Trump på det økonomiske forum
i  Davos:  Med  optimisme  mod
det “grønne” folkemord
Udgivet  den  27.  januar  2020  på  Harley  Schlangers  blog  på
LaRouchePAC.com (www.harley.larouchepac.com)

Medens det amerikanske senat åbnede rigsretssagen mod Trump,
holdt  præsidenten  selv  i  Davos  en  tale  for  den  årlige
forsamling af selvtilfredse eliter, milliardærer og mægtige,
der  regner  sig  selv  som  særligt  udvalgte  til  at  bestemme
menneskehedens fremtidige kurs. Dette års konference havde i
første række det formål at påtvinge regeringerne en “grøn”
handlingsplan  for  at  frelse  verden  fra  de  angiveligt
menneskeskabte klimaforandringer. Ud over “kendte” grønne som
den rasende teenager Greta Thunberg, Al Gore, Sir Nicholas
Stern,  Bill  Gates  og  prins  Charles,  spillede  desuden
direktøren  for  Bank  of  England,  Mark  Carney,  fremtidig
ambassadør for FN for klimabeskyttelse og finans, en vigtig
rolle.

Carney, der i den forløbne sommer pludseligt svang sig op til
en nøglefigur for den grønne bevægelse, da han forkyndte, at
bankerne skulle blokere for kreditter til alle de firmaer og
institutioner, der ikke ville deltage i den grønne revolution
– holdt hovedtalen. Han erklærede, at Bank of England sammen
med de andre centralbanker fra nu af ville nægte kreditter til
finansinstitutioner og foretagender, der ikke er CO2-neutrale
– hvorved hanen ville blive drejet om for kreditter til de
energikilder, der leverer størstedelen af verdens energi.

Støttet på en pseudovidenskab, der påstår, at CO2-udslippet er
hovedårsagen  til  klimaforandringerne  og  at  menneskeheden
nærmer sig sin undergang, hvis ikke den øjeblikkeligt giver
fuldstændigt afkald på fossile brændstoffer, vil Carney og
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hans forbundsfæller såsom chefen for kæmpefonden Blackrock,
Larry  Fink  –  der  sammen  med  andre  topbankfolk  kræver  et
regimeskift inden for finansverdenen. Det skal ske med en
kombination af skatter, økonomisk straf og statsstøtte for
ueffektive,  “gammeldags”  teknologier,  og  ved  at  gennemføre
“nul-planen” som del af en generel nedskæringspolitik.

Carney sagde i sin hovedtale i Davos, at fra nu af måtte man
hele tiden stille spørgsmålet: “Hvad er Deres plan for at
stoppe  kulstofudledningen?  Det  kommer  til  at  afgøre,  hvor
kapitalen flyder hen.” Bankerne vil spørge, “om De står på den
rigtige eller den forkerte side”. Og han besluttede med at
sige,  at  alt  dette  betød  en  grundlæggende  omformning  af
finanssystemet”.

Carneys og Finks krav om et “regimeskift”, der kun, tillader
investeringer  i  såkaldt  vedvarende  energi  –  altså
tilbagevenden  til  en  lav  energistrømningsstæthed  ligesom  i
tiden  før  renæssancen  –  er  en  opskrift  på  ødelæggelse  af
industrien og på folkemord. Men her hører man ingen form for
selvkritiske ytringer, for dette er åbenbart den egentlige
bagtanke med det hele!

For at give det hele endnu større eftertryk, forbindes dette
med et radikalt politisk krav, som Finks gruppe af tidligere
centralbankschefer fremsatte her i sommers på Federal Reserves
møde i Jackson Hole (Wyoming): Centralbankerne skal overtage
opsynet med statshusholdningerne for at sikre, at der skal
tilflyde mere kredit til den grønne spekulationsboble, medens
kreditter  til  den  reelle  økonomi  indstilles.  Dette  er  et
frontalangreb  på  suveræne  regeringers  ret  til  at  stille
kreditter til rådighed for programmer, der øger produktionen
af den reelle fysiske, økonomiske velstand, sådan som den er
nødvendig for at forbedre befolkningens levestandard. I stedet
for skal regeringerne blot tjene som et redskab til at betjene
de bedragere, der profiterer af spekulationsboblen, medens de
pålægger den brede befolkning nye, tyngende skyldsbyrder.



I Davos førte milliardærerne endnu en gang den forstyrrede
teenager Greta Thunberg frem for at tilsværte alle dem, der
ser kritisk på dette vrøvl. Thunberg sagde, at der ikke er
nogen tid at spilde, inden otte år må der finde en fuldstændig
omdrejning sted. “Vi vil ikke have, at disse ting skal finde
sted i 2050, 2030 eller i 2021. Vi vil have, at de skal ske
nu” sagde hun. Hun belærte de “voksne” i rummet: Vort hus
brænder stadig. Jeres uvirksomhed forøger flammerne for hver
time, der går.”

På  spørgsmålet,  om  han  var  enig  med  Thunbergs  drastiske
tidsplan, svarede Carney bekræftende.

Trump talte et alvorsord til undergangsprofeterne. I disse
omgivelsers  almindelige  enighed  om  en  politik,  der  vil
ødelægge de resterende produktive centre i verden, udløste
Donald  Trump  bølger  af  hysteri,  da  han  præsenterede  en
optimistisk fremtidsvision, der udgik fra betragtninger over
den  proces,  der  frembragte  renæssancens  kulturelle  og
videnskabelige landvindinger og dermed lagde grunden for den
moderne civilisation. Han tog her omhyggeligt sigte på dem,
der fører politik på grundlag af “klimahysteriet”.

“Dette  er  ikke  tiden  til  pessimisme,  dette  er  tiden  til
optimisme. Angst og tvivl er ikke gode tankeprocesser, for
dette er tiden for store forhåbninger og glæde og optimisme og
handling. Men for at gribe morgendagens muligheder, må vi
tilbagevise de evige dommedagsprofeter og deres forudsigelser
om Jordens undergang. De er arvtagerne til fortidens tåbelige
spåmænd… og de ønsker, at det skal gå os dårligt, men det
tillader  vi  ikke.  De  forudsagde,  at  der  ville  komme  en
overbefolkningskrise  i  1960’erne,  udbredt  hungersnød  i
1970’erne, og at olien ville slippe op i 1990’erne. Disse
panikmagere  kræver  altid  det  samme;  absolut  magt  for  at
beherske, forandre og overvåge hvert eneste aspekt af vore
liv.”

Med denne spot over nutidens grønne “dommedagsprofeter”, der



går  ind  for  en  moderne  udgave  af  den  malthusianske
befolkningsreduktion,  hentydede  han  (om  ikke  med  navns
nævnelse) til så grundlæggende værker som The Population Bomb
af Paul Ehrlich og Grænser for Vækst af Dennis Meadows og Jay
Forrester og deres kvaksalverkolleger i Romklubben(1972).

Hvad  Trump  ikke  sagde,  men  hvad  nogle  af  klimahysteriets
forkæmpere formentligt godt vidste, var, hvad der var fælles
for alle disse kræfter – ud over deres malthusianske had til
menneskeheden  –  nemlig  at  Lyndon  LaRouche  i  løbet  af  det
sidste halve århundrede igen og igen kritiserede og gendrev
deres ondsindede hensigter. I sin bog “Der er ingen grænser
for  vækst”  fra  1983  påviste  LaRouche  at  vor  tids
vækstfjendtlige fanatisme lige siden 1960erne fabrikeredes ved
hjælp af fidusvidenskab og misvisende computerprogrammer. I
vor  tid  fortsætter  dette  med  FN’s  klimapanels  (IPCC)
dommedagsprofetier,  der  baserer  sig  på  den  samme  slags
computermodeller, der igen og igen har vist sig at tage fejl.

Og endnu vigtigere: LaRouche satte den nødvendige modpol op
imod disse bedragere, nemlig den sande videnskab om menneskets
fremskridt. Således understregede han ofte, at vi bør kikke
tilbage  på  renæssancens  genier  for  at  finde  løsninger  på
nutidens  kriser,  og  han  henviste  ganske  særligt  til
Brunelleschis  geniale  bygning  af  kuplen  på  domkirken  i
Firenze, hvor de nødvendige arbejdsmetoder udvikledes under
opførslen.  I  1991  skrev  LaRouche  i  en  tid,  hvor  han  var
uskyldigt fængslet, i sin fængselscelle bogen “Kristendom og
Økonomi”, der bærer et billede af kuplen på sit omslag.

Præsident Trump henviste i sin tale i Davos til netop den
samme ting, som LaRouche benyttede som eksempel på optimisme
om fremtiden.

“For århundreder siden, under Renæssancen, kikkede håndværkere
og arbejdere op og byggede strukturer, der stadig berører
menneskehjertet. Nogle af de bygninger, der stadig hører til
blandt de største i verden, blev opført for århundreder siden.



I Italien begyndte borgerne engang på et projekt, der skulle
tage 140 år at opføre: Domkirken i Firenze. Et helt utroligt
sted. Selv om teknologien til at fuldende projektet endnu ikke
var fuldt udviklet, gik byens fædre alligevel i gang med det,
i  vished  om  at  de  en  dag  ville  finde  ud  af  det.  Disse
indbyggere i Firenze accepterede ingen grænser for deres store
forventninger,  og  derfor  blev  den  store  kuppel  til  sidst
opført.”

Trump fortsatte: “I Amerika forstår vi det, som pessimisterne
ikke vil indse: at en voksende og levende markedsøkonomi, der
koncentrerer sig om fremtiden, opløfter den menneskelige ånd
og ansporer kreativiteten tilstrækkeligt meget til at klare
alle udfordringer… De store videnskabelige gennembrud i det
20. århundrede – fra penicillin over hvedesorter med højt
høstudbytte  til  moderne  transportmidler  og  banebrydende
vacciner  –  har  højnet  levestandarden  og  reddet  livet  for
milliarder af mennesker i hele verden. Og vi arbejder videre
på ting, som I vil høre nærmere om i nær fremtid, og som I,
sådan som I sidder her nu i dag, ikke vil tro at vi har fundet
svarene på… Men det sidste århundredes mirakler blegner i
forhold til de ting, som nutidens unge fornyere vil udvikle,
fordi de udretter ting, som ingen ville have anset for muligt.
Vi fortsætter med at påskønne teknologi, og skyr den ikke. Når
mennesker har friheden til at være opfindsomme, vil millioner
af mennesker kunne leve længere, lykkeligere og sundere.”

Hvad ligger der bag denne afstandstagen?

Den optimisme, der præger Trumps tale i Davos, stemmer overens
med  hans  engagement  for  et  samarbejde  med  den  russiske
præsident  Putin  for  at  overkomme  de  strategiske  kriser  i
verden og samarbejdet med Kinas præsident Xi Jinping om at
overkomme spændingerne mellem de to førende økonomiske magter.
Og det er ikke tilfældigt, at de, der udnytter klimahysteriet
til at retfærdiggøre et “regimeskift” i finanssektoren, også
forsvarer Londons imperialisme. De forsøger at sabotere Trumps
forsøg på et fredeligt samarbejde med Rusland og Kina ved at



ville fortsætte de “endeløse krige”, som Trump kæmpede mod i
2016, og som også vil være en væsentlig del af hans valgkamp i
2020.

Det er ingen overraskelse, at det er de samme grupperinger,
som  agerer  gennem  et  forbund  mellem  de  britiske  og  de
amerikanske hemmelige tjenester i omkredsen af Bush og Obama,
som  også  organiserer  regimeskift-operationen  imod  præsident
Trumps  embede,  sådan  som  det  nu  sker  med  det  forsøg  på
afsættelse, der drives frem af USA’s senat og hviler på falske
anklager, udklækkede af disse netværk. Truslen fra præsident
Trump  og  hans  sandsynlige  genvalg  mod  den  sammenbrydende
verdensorden, som disse netværk fik gennemført efter den kolde
krig, bliver endnu mere påtrængende, når Trump i sine taler
griber tilbage til ideer, der hænger sammen med LaRouche.
Længe før Trump blev et mål for deres netværk, fordømte og
forfulgte  de  LaRouche.  Men  trods  årelange  fordømmelser  og
angreb vækker LaRouches ideer yderligere genklang, fordi de
genspejler  de  højere  principper,  som  inspirerede  Amerikas
grundlæggere under deres udarbejdelse af De forenede Staters
forfatning.

Det fortløbende forsøg på at få afsat Trump er ikke andet end
et angreb på disse principper, udført til tjeneste for disse
eliter, der har forsamlet sig i Davos for at organisere den
største  befolkningsreduktion  i  verdenshistorien.  Derfor
reagerede de så hysterisk på Trumps tale, medens medierne
fortav  de  ovennævnte  kernepunkter  og  forkastede  dem  som
eksempler på “blind optimisme”. Deres største frygt er, at de
mennesker, der medvirker som borgere i udformningen af deres
stat for at regeringens politik skal genspejle deres virkelige
interesser, vil kunne afvise magthavernes farlige pessimisme,
der går ud på at undertrykke deres indflydelse.

Anmærkning:

Videoen af Trumps tale i Davos, som begynder 9 minutter ind i
videoen:



Samarbejde  for  fred  mellem
USA-Rusland-Kina-Indien
foreslået  af  Schiller
Instituttet  i  Danmark  på
regeringens rumkonference
København, den 26. januar – den 22. januar afholdt det danske
Uddannelses-  og  Forskningsministerium  den  anden  årlige
rumkonference med omkring 300 deltagere i Eigtveds Pakhus ved
Udenrigsministeriet.  Den  specielle  gæstetaler  var  Danmarks
eneste astronaut, Andreas Mogensen, der fløj på en mission til
ISS  i  2015.  Den  første  del  af  konferencen  handlede  om
partnerskaber  i  adskillige  emner  mellem  universiteter,
offentlige  institutioner  og  private  virksomheder.  Under
præsentationen om forskningspartnerskab i rummet, sagde taler
Thomas  E.  Andersen,  at  rumforskning  var  vigtig  for
verdensfreden og påpegede, at Andreas Mogensen rejste til ISS
ombord på et russisk rumfartøj.

I  spørgetiden  understregede  en  medarbejder  fra  Executive
Intelligence Review og Schiller Instituttet, at hvad Andersen
sagde om betydningen af rumforskning for freden, var meget
sandt – at samarbejde mellem de fire førende rumnationer,
U.S.A.,  Rusland,  Kina  og  Indien,  er  afgørende  for
verdensfreden, hvad enten det er i Mellemøsten eller andre
steder.  Hun  fremviste  og  læste  op  af  teksten  på  en  af
valgplakaterne  fra  de  uafhængige  kandidater  fra  Schiller
Instituttets Venner under det sidste valg:

https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/samarbejde-for-fred-mellem-usa-rusland-kina-indien-foreslaaet-af-schiller-instituttet-i-danmark-paa-regeringens-rumkonference/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/samarbejde-for-fred-mellem-usa-rusland-kina-indien-foreslaaet-af-schiller-instituttet-i-danmark-paa-regeringens-rumkonference/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/samarbejde-for-fred-mellem-usa-rusland-kina-indien-foreslaaet-af-schiller-instituttet-i-danmark-paa-regeringens-rumkonference/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/samarbejde-for-fred-mellem-usa-rusland-kina-indien-foreslaaet-af-schiller-instituttet-i-danmark-paa-regeringens-rumkonference/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/samarbejde-for-fred-mellem-usa-rusland-kina-indien-foreslaaet-af-schiller-instituttet-i-danmark-paa-regeringens-rumkonference/


“Helium-3 fra Månen til ubegrænset fusionsenergi på Jorden:
Samarbejde, ikke krig, mellem U.S.A., Rusland og Kina”, og
spurgte om de i deres partnerskab havde drøftet udvinding af
helium-3 fra Månen. Andersen svarede, at det havde de ikke,
men at han vidste, at ressourceudvikling var et vigtigt emne i
Luxembourg og kunne inkluderes i det danske partnerskab, hvis
der var interesse for det.

Desværre handlede den anden del af konferencen om, hvordan
rummet  kan  hjælpe  med  den  grønne  omstilling.  Astronauten
Andreas Mogensen henviste kun til den grønne dagsorden et par
gange,  men  primært  gav  en  præsentation  om  Det  Europæiske
Rumagenturs (ESA’s) programmer.

Talerne af forskningsministeren og en repræsentant fra FN’s
Kontor  for  Anliggender  i  det  ydre  Rum  (UNOOSA)  var  ren
hjernevask fra den grønne dagsorden.

EIR’s  og  Schiller  Instituttets  medarbejder  talte  kort  med
astronauten og skabte mange kontakter, inklusive flere der var
imod den grønne dagsorden.

Et  topmøde  mellem
stormagterne  i  2020  giver
muligheden for
at sætte dagsordenen for et
nyt paradigme
Den 25. januar (EIRNS) – Forslaget den 15. januar fra den
russiske præsident Vladimir Putin om et topmøde i 2020 mellem
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stats- og regeringscheferne for de fem faste medlemmer af FN’s
Sikkerhedsråd (USA, Rusland, Kina, Frankrig, Storbritannien) –
for at konferere om at sikre global fred, afspejler forslaget
fra  Helga  Zepp-LaRouche  den  3.  januar,  der  nu  cirkulerer
internationalt gennem Schiller Instituttet og andre netværk.
Hun opfordrer til et hastemøde mellem præsidenterne Donald
Trump,  Xi  Jinping  og  Vladimir  Putin  på  grund  af  den
øjeblikkelige fare for konfrontation mellem Iran og USA, og
desuden for ”at etablere samarbejde på et højere niveau” for
at kunne håndtere alle kriser ordentligt.

Selvom de to forslag er forskellige hvad deltagende nationer
angår, er konceptet om et topmøde det samme, og en sådan
aktion er afgørende på dette tidspunkt i historien. Nu er
tiden inde til at alle nationer og borgere organiserer for,
hvad der skal være indholdet på et sådant topmøde. Hvad skal
der  være  på  dagsordenen?  Dette  er  stedet  og  tiden  for
LaRouches politik og principper i forbindelse med hans syn på,
at “udvikling er forudsætningen for fred”: Et nyt Bretton
Woods-system, der gennemfører hans “Fire love” fra 2014 gennem
så  konkrete  tiltag  som  samarbejde  med  Bælte-  og
Vejinitiativet.

Efter alt at dømme er Putin gået ud over propagandafasen med
blot  forslag  om  et  topmøde,  og  ind  i  den  aktive
organiseringsfase.  Potentielle  tidspunkter  for  et  sådant
topmøde blev påpeget den 24. januar af den russiske ambassadør
i USA, Anatoly Antonov. TASS rapporterer i dag, at Antonov
sagde,  ”et  sådant  møde  kunne  arrangeres,  enten  før
genforhandlingen  af  NPT-konventionen  (atomar  ikke-
spredningstraktat)  i  maj  måned,  eller  før  eller  under
fejringen af FN’s 75-års jubilæum (i september under FN’s
generalforsamling).  “Jeg  tror,  at  gennemførelsen  af  dette
initiativ ville være meget nyttigt for international fred og
sikkerhed.”  Da  Putin  gentog  sit  forslag  den  23.  januar  i
Israel,  sagde  han,  at  Rusland  vil  sende  meddelelser  til
lederne uden forsinkelse.



Helga  Zepp-LaRouche  understregede  under  drøftelsen  af
situationen i dag, at et sådant topmøde er presserende, og at
selv om folk kan have kritik mod den ene eller anden af de
“Fem”  [faste  medlemmer  af]  FN’s  Sikkerhedsråd,  er  det
dynamikken der tæller. For eksempel har den franske præsident
Emmanuel Macron gentagne gange understreget, at det er vigtigt
at  involvere  Rusland  i  overvejelserne  for  at  løse  store
kriser. Kansler Angela Merkel tog for nylig initiativ til
samarbejde med Rusland og andre magter ved at afholde Berlin-
konferencen den 19. januar samt andre foranstaltninger for at
søge løsninger på Libyen-krisen.

Vores opgave er at ophøje folk til at forstå, at vi kun gennem
internationalt samarbejde kan løse de problemer, vi nu står
overfor, og at det må ske med udgangspunkt i den politik, der
på  enestående  vis  er  foreslået  af  Lyndon  LaRouche.  Mange
mennesker holder sig tilbage, fordi de bogstaveligt talt “ikke
ved hverken ud eller ind”, eller fordi de har opgivet at
forandre verden. Men nu er øjeblikket inde til at tage fat på
alle relevante “spørgsmål”, i bredeste forstand, som mennesker
måtte have, og indgyde optimisme. Præsident Trumps tale i
Davos den 21. januar hjælper med til at åbne døren for netop
en sådan tilgang.

 

 

Frankrig og Kina bakker op om
Putins opfordring til topmøde
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mellem 5 stormagter
Amerikansk  præsidentkandidat
opfordrer til 3-parts topmøde
Den 24. januar (EIRNS) – Kina og Frankrig hilser præsident
Vladimir  Putins  forslag  om  et  topmøde  med  stats-  og
regeringscheferne  i  Rusland,  Kina,  USA,  Frankrig  og
Storbritannien velkommen – de fem faste medlemmer af FN’s
Sikkerhedsråd  –  med  henblik  på  at  diskutere,  hvordan  man
sikrer global fred.

Præsident Emmanuel Macron sagde i går på ‘World Holocaust
Forum’  i  Jerusalem:  ”De  fem  faste  medlemmer  af  FN’s
Sikkerhedsråd bærer i dag et historisk ansvar. Kære Vladimir,
jeg støtter dit forslag om at samle os alle sammen. Jeg vil
gerne have, at vi når dertil, da det er os, der er garanterne
for verdensfreden.”

Talsmand for det kinesiske udenrigsministerium, Hua Chunying,
sagde ligeledes i dag, at ”global ustabilitet og usikkerhed
øges, mens multilateralisme og FN’s rolle står over for klare
udfordringer. Kina støtter Ruslands initiativ til at afholde
et  topmøde  med  FN’s  Sikkerhedsråds  faste  medlemmer”,  og
tilbyder at koordinere aktiviteterne i forbindelse dermed.

Og i USA tweetede den demokratiske præsidentkandidat Tulsi
Gabbard den 23. januar: ”Min personlige forpligtelse over for
jer er, at jeg på den første dag af mit præsidentskab vil
kontakte lederne af Kina og Rusland for at sætte et topmøde op
med  henblik  på  at  afslutte  den  nye  kolde  krig  og
atomvåbenkapløb, som uundgåeligt vil resultere i et atomart
holocaust”.  Dette  er  et  ekko  af  Helga  Zepp-LaRouches
opfordring den 3. januar til et sådant trepartsmøde for at
undgå krig og iværksætte massiv økonomisk udvikling.
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Dansk  oversættelse:  Grænsen
for  det  rimelige  er
endegyldigt overskredet:
Et åbent brev i Beethovenåret
til  dem,  der  holder  af
klassisk musik
af Helga Zepp-LaRouche
Download (PDF, Unknown)

Om den manglende evne til at komponere musik.

Et  åbent  brev  i  Beethoven-året  til  de
tyskere  (og  andre),  der  holder  af
klassisk musik:
Menneskehedens værdighed er givet i jeres hånd, Bevar den!
Den synker med jer! Med jer vil den sig hæve.
      – Friedrich von Schiller

Det første man kan sige om opførelsen af Beethovens Fidelio på
Staatstheater Darmstadt i en iscenesættelse af Georg Dittrich
og en musikalsk bearbejdelse af finalen ved Anette Schlünz er:
Den  er  mere  end  elendig.  Fuldstændig  elendig  ud  fra  et
musikalsk, et kunstnerisk, et filosofisk og et menneskeligt
synspunkt. I en lang række af stupide, smagløse, gentagne
opførelser af regiteater, sådan som de er blevet fremført i
over et halvt århundrede(!) – først indskrænket til teateret,
men i nogle år også overført til operaen – var denne opførelse
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det absolutte lavmål.
Da  Hans  Neuenfels  i  sommeren  1966,  som  en  25  år  gammel
instruktør på teateret i Trier, lod et flyveblad omdele for at
annoncere den »første happening i Rheinland-Pfalz«, hvor han
også  fremsatte  spørgsmålet:  »Hvorfor  misbruger  De  ikke
småpiger?«  var  han  helt  i  overensstemmelse  med  68-ernes
overbevisninger, sådan som man senest så det hos Cohn-Bendit.
Siden da – efter 53 år – parrer forskellige nøgne mennesker,
rockere, skizofrene eller nazi-klædte sig på scenerne og har
med  stor  succes  forvrænget  de  klassiske  digteres  og
komponisters værker til ukendelighed. Originalitet er noget
helt andet.

Darmstadt-teaterets Fidelio-opførelse præsenterer ikke blot et
multimedie-miskmask  af  æstetiske  smagløsheder,
fremmedgørelseseffekter i Brechts stil og en overlejring af de
musikalske scener i den første del med et lærred, der optager
hele scenen, og hvorpå der projiceres billeder og filmudsnit,
der  skal  illustrere  den  tidsmæssige  baggrund  for  de  otte
opførsler, der har fundet sted fra 1805 til i dag. Det samlede
indtryk er kaotisk, man får ondt af de sangere, der må synge
imod dette sønderskårne flimmer, som for eksempel Leonore, der
hele tiden må løbe rundt på scenen som en hovedløs høne.

Men den virkelige monstrøsitet finder sted i den anden del,
hvor finalen, operaens storslåede frihedshymne, sønderhakkes
af Anette Schlünz af kompositioner i den nye musikalske stil.
Schlünz beskriver sine komponerede indskydelser på følgende
måde i programhæftet:

»Lidt efter lidt opstår der sådant et »Heil-kor«, der delvist
forstummer, eller hvor kun enkelte stemmer eller ord bliver
stående.  Flere  gange  radikaliserer  jeg  også  Beethovens
instrumentering for at forstærke hans ideer yderligere, eller
jeg gentager enkelte takter og stopper så pludselig. Det var
et meget stort ønske hos mig at indflette fremmede klange og
indfarve
musikken  forskellige  steder.  Den  trompetfanfare,  der  lyder



allerede  ved  forestillingens  begyndelse  fra  statsteaterets
balkon, tager jeg op og udvider: Det er det signal, der giver
tegn til opbrud. Enkelte instrumenter og musikere falder så at
sige ud af orkesterklangen og bringer derved noget nyt ind i
den.

Ensemblestykket i F-dur – et fantastisk stykke musik med en
ophøjethed og harmoni, som jeg ikke ville vove at røre ved –
lader jeg derimod stå uberørt som en ædelsten. Det følgende
mellemspil med min musik, hvor forskellige klange, inklusive
otte kvindelige sangeres røster sendes ud i rummet, bryder
Beethovens klangverden fuldstændigt op.«

Fra  de  maltrakterede  tilskueres  synspunkt  havde  Schlünz’s
indskudte brag, hvor sangerne og musikerne udbasunerede deres
øredøvende larm midt blandt publikum og fra alle sider, ikke
mere  det  ringeste  med  musik  at  gøre:  Grænsen  til
legemsbeskadigelse  var  entydigt  overskredet.

Hvor  stærkt  følelsesmæssigt  forstyrret  Schlünz  er,  fremgår
tydeligt af hendes næste sætninger:

»Når jeg har lyttet, har jeg ofte forestillet mig, at jeg sad
ved  tangenterne  på  en  mikserpult  og  skruede  hastigheden
yderligere  op.  Og  der  ville  jeg  ganske  enkelt  tillægge
Beethoven den ide, at han under kompositionen næsten havde til
hensigt  at  drive  musikken  over  gevind.  Det  er  en  rigtig
jubelmaskine!  Det  minder  mig  om  børn,  der  overreagerer
fuldstændig af begejstring, fordi de ikke ved, hvordan de skal
styre deres følelser.«

Hvis der er noget der er overreageret her, så er det den
ynkelighed, Schlünz demonstrerer her, hendes følelsesmæssige
impotens til at begribe det ophøjede ved kærlighedens sejr
mellem Leonore og Florestan. Endvidere kan hun øjensynligt
ikke udstå denne storhed; hendes forestilling om at skrue
musikkens hastighed op ved hjælp af en mikserpult, er det
samme ukontrollerede tab af besindelse, som Ibykus’s mordere



forråder sig selv med, efter at Erinyernes kor har påkaldt
poesiens højere magt i teateret i Korinth. Små, tarveligt
tænkende sind kan hverken udstå store ideer eller ophøjede
følelser.

Den  storslåede  finale  i  Fidelio,  hvor  Beethoven  hylder
tyranniets overvindelse ved modet i ægtefællernes kærlighed,
er udtryk for den ædleste humanitet, hvor kærlighed, mod og
frihedsvilje finder deres musikalske udtryk. I Leonores arie
siges  der  forinden:  »Jeg  vakler  ikke,  vort  ægteskabs
kærlighedspligter  styrker  mig.«  Beethoven  valgte  operaens
stof:  en  vellykkede  idealisering,  i  Schillers  ånd,  af  en
historisk begivenhed: markis de La Fayettes, Den amerikanske
Frihedskrigs og de franske republikaneres helts, befrielse fra
fangenskabet ved hans hustru Adrienne. Deri kommer Beethovens
eget republikanske sindelag til udtryk, hvilket under datidens
feudale  strukturer  og  Napoleons  felttog  krævede  personligt
mod.

Sådanne  dybt  menneskelige  følelser  er  ikke  længere
tilgængelige  for  det  ødelagte  følelsesliv  hos
Frankfurterskolens  repræsentanter  og  den  liberale  tidsånd.
Teaterinstruktøren Paul-Georg Dittrich sagde på afslørende vis
i sit interview i programhæftet, at finalen forekommer ham
»som en fejring, hvor man ikke engang ved, hvad der egentlig
bliver  fejret«.  Selvom  Dittrich  og  Schlünz  ikke  ved  det,
betyder  dette  under  ingen  omstændigheder,  at  de  også  har
retten til at ødelægge denne tilgang for almindelige mennesker
gennem dekonstruktionen af Beethovens komposition.

I ånden af Kongressen for Kulturel Frihed
Men  præcis  dette  var  fra  begyndelsen  hensigten  med  de
forskellige strømninger, i hvis tradition Dittrich, Schlünz og
hele Darmstadt-produktionen befinder sig – et sammensurium fra
Adorno,  Eisler-Brecht-skolen  og  Kongressen  for  Kulturel
Frihed.  Med  et  bemærkelsesværdigt  stænk  af  sandfærdig
reportage, berettede FAZ den 12. november 2017 i artiklen »CIA
og  kulturen:  Hvordan  man  stjæler  de  store  ord«  om  en



udstilling  i  forbindelse  med  det  50-årige  jubilæum  for
skandalen,  der  i  1967  blev  offentliggjort,  at  hele  den
gigantiske operation fra Kongressen for Kulturel Frihed var en
CIA-finansieret operation, der var en del af Den kolde Krig.
Og dertil, for FAZ, den nærmest sensationelle tilståelse om
det hele: »Den foruroligende pointe, at efterretningstjenesten
ikke  blot  fremmede  en  ondskabsfuld  reaktion,  men  at  de
derigennem  hjalp  med  denne  venstreliberalismes  gennembrud,
hvilket  til  den  dag  i  dag  har  skabt  de  vestlige
intellektuelles  mainstream-standard.«

Darmstadts Fidelio-produktion er til en hvis grad endemorænen
af  denne  proces.  Det  begyndte  med  forandringen  af  den
amerikanske efterkrigspolitik. Efter Roosevelts utidige død,
under hvis ledelse USA i 2. verdensskrig var allieret med
Sovjetunionen  i  kampen  mod  fascismen,  havnede  den
intellektuelt væsentlig mindre Truman hurtigt under Churchills
indflydelse. Med sin berygtede Fulton-tale den 5. marts 1946
indledte han Den kolde Krig. Dermed fik forløberne til de
elementer i det amerikanske sikkerhedsapparat, som Eisenhower,
der refererede til dem som det militærindustrielle kompleks,
advarede om, og som i dag ofte kaldes for den »dybe stat«,
overhånden.

Den nu proklamerede kolde krig krævede, at de dybe følelser,
der  gennem  krigsoplevelsen  bandt  amerikanere  og  russere
sammen, og som fandt sit højdepunkt ved Elben i Torgau, måtte
erstattes af anti-russiske følelser. Der måtte stilles et nyt
fjendebillede  op,  og  det  samlede  aksiomatiske  tankesæt  i
befolkningen måtte forandres. For USA betød dette at forandre
de  grundantagelser,  der  havde  bidraget  til  at  støtte
Roosevelts politik. For Europa, og specifikt for Tyskland,
måtte den europæiske humanistiske kulturs rødder, som var den
kulturelle identitet, der lå på den anden side af tolv års
skrækherredømme,  ødelægges,  og  erstattes  gennem  en
konstruktion – dekonstruktionen af den klassiske kultur.

Instrumentet, der blev skabt til dette formål, var Kongressen



for Kulturel Frihed (CCF), et gigantisk program af psykologisk
krigsførelse,  som  udførtes  af  Allan  Dulles’
efterretningskredse  under  ledelse  af  Frank  Wisner  –  den
datidige  chef  for  udenrigsministeriets  kontor  for  politisk
koordination.  Senere  blev  CCF  flyttet  til  afdelingen  for
skjulte operationer. Operationen varede officielt fra 1950 til
1967, hvor New York Times, den 27. april 1967 offentliggjorde,
at CCF var en CIA-operation – en afsløring der udviklede sig
til det 20. århundredes største skandale. CCF var aktiv i 35
lande, udgav 20 magasiner, og faktisk talt styrede CIA hver
eneste kunstudstilling og kulturel begivenhed. I Europa var
der på dette tidspunkt så godt som ingen forfatter, musiker,
maler, kritiker eller journalist, som ikke i en eller anden
udstrækning stod i forbindelse med dette projekt – nogle gange
bevidst, andre gange uden nogen som helst anelse.

Disse kulturprojekters orientering var i væsentlige træk de
samme,  som  dem  fra  Frankfurterskolen,  hvis  ledende
repræsentanter  var  i  eksil  i  USA  under  den
nationalsocialistiske periode, og var dér delvist hyret af den
amerikanske efterretningstjeneste, som f.eks. Herbert Marcuse
og andre. I hvert fald passede Frankfurterskolens syn perfekt
i CCF’s program. Theodor Adorno havde f.eks. den absurde og
uvidende opfattelse, at Friedrich Schillers idealisme havde
ført direkte til nationalsocialismen, fordi den havde indtaget
et radikalt standpunkt. Derfor var det nødvendigt at fjerne
skønheden  fuldkommen  fra  kunsten.  I  sin  afhandling
»Kulturkritik  og  samfund«,  skrevet  i  1949,  toppede  hans
misantropiske synspunkt i den ofte citerede sætning: »Efter
Auschwitz er det barbarisk at skrive et digt.«

I  Darmstadt  er  her  heller  ikke  noget  nyt  under  solen:  I
programhæftet til Fidelio-opførelsen udtrykker George Steiner
præcis  denne  samme  mening:  »Er  det  muligt,  at  der  i  den
klassiske  humanisme  selv,  i  sin  tilbøjelighed  til  den
abstrakte  og  æstetiske  værdibedømmelse,  findes  et  radikalt
svigt? Er det muligt, at massemord og dennes ligegyldighed



overfor det vederstyggelige, som hjalp nazismen på sin vej,
ikke er civilisationens fjender eller negationer, men dennes
hæslige, men naturlige, medskyldige?«

Hvad  der  her  meget  tydeligt  udtrykkes,  er  præcis  CCF’s
psykologiske krigsførelse, styret af CIA, som skulle udslukke
den humanistiske identitet i den tyske befolkning til fordel
for en anglo-amerikansk kulturel værdiskala.

Et spørgsmål om menneskesyn
For nu at understrege det en gang til: Der er ingen større
modsigelse end den, der findes mellem humanismens ophøjede
menneskesyn  og  den  klassiske  kunst  og  nationalsocialismens
barbariske  menneskesyn.  Det  klassiske  menneskesyn  betragter
mennesket  som  principielt  godt,  som  det  eneste
fornuftsbaserede væsen, der, gennem den æstetiske opdragelse,
kan fuldkommengøre sit medfødte potentiale til et harmonisk
hele, til en skøn karakter, som Wilhelm von Humboldt udtrykker
dette. De klassiske kunstværker i digtningen, i billedkunsten
og i musikken fejrer denne skønne menneskehed og er selv igen
inspirationen  for  læsernes,  tilskuernes  og  tilhørernes
kreative evner.

I modsætning hertil er nationalsocialisternes menneskesyn, med
dens  ‘blod-og-jord’-ideologi,  baseret  på  en  racistisk,
chauvinistisk og socialdarwinistisk opfattelse af den »ariske«
races overlegenhed. At hævde at der er en indre forbindelse
mellem  disse  diametralt  modsatte  ideer,  blot  fordi  begge
fænomener – klassicismen og nationalsocialismen – fandt sted i
Tyskland, er lige så absurd som at hævde, at den amerikanske
forfatning  direkte  gav  anledning  til  Bush-  og  Obama-
administrationernes interventionskrige, eller at Jean d’ Arcs
(Jomfruen fra Orleans) overbevisninger var grundlaget for den
franske  kolonipolitik.  Påstanden  kom  faktisk  fra  CIA’s
djævlekøkken, og har senest siden CCF’s tid indeholdt sådanne
»opskrifter«  som  »nødvendige  løgne«  og  »urokkelige
benægtelser«. I den seneste periode har verden igen været
udsat for en rigelig dosis af dem i det igangværende kup mod



præsident Trump, gennem den britiske efterretningstjeneste i
samarbejde med den »Dybe Stat«.

Et af de vigtigste spørgsmål her, er spørgsmålet om, hvordan
det var muligt at gå fra de tyske klassikeres ideal til nazi-
styrets  afgrund.  For  at  besvare  det  er  man  nødt  til  at
overveje  hele  idéhistorien  fra  Romantikkens  angreb  på
Klassicismen og den deraf afledte opløsning af den klassiske
form, til starten af kulturpessimismen, der startede med den
konservative revolution som reaktion på ideerne fra 1789 og
den  politiske  genoprettelse  [restoration]  under  Wiener-
Kongressen,  og  frem  til  Schopenhauer  og  Nietzsche,
ungdomsbevægelsen  forud  for  Første  Verdenskrig  og  endelig
Første Verdenskrig og dens konsekvenser.

Fremkaldelsen af kulturpessimisme
Fremkaldelse af kulturpessimisme var også målet for diverse
CCF-musikprojekter.  I  1952  afholdt  CCF  en  månedslang
musikfestival i Paris med titlen: »Mesterværker i det 20.
århundrede«, hvor over 100 symfonier, koncerter, operaer og
balletter  af  mere  end  halvfjerds  af  det  20.  århundredes
komponister blev opført. Boston Symfoniorkester, der kom til
at  spille  en  ledende  rolle  i  andre  CCF-projekter,  åbnede
festivalen med en højst mærkværdig opførelse af Stravinskys
»Sacre  du  Printemps«  (»Forårsritual«).  Andre  stykker  blev
fremført af de »atonale« komponister som Arnold Schoenberg (en
af Adornos lærere) og Alban Berg samt Paul Hindemith, Claude
Debussy og Benjamin Britten, for blot at nævne nogle enkelte.
Til udbredelse af atonal og tolvtonemusik fulgte yderligere
konferencer i Prato og Rom, konferencer, som udelukkende blev
tilegnet  avantgardemusik.  Ved  alle  disse  velfinansierede
begivenheder blev det taget for givet, at alle skulle foregive
at nyde den hæslige musik.

Ved »Darmstadts Sommerkurser for Ny Musik«, der også blev
støttet af den amerikanske militærregering og CCF, optrådte
Schoenberg, Anton Webern og Béla Bartók. Foredragsholdere som
Adorno, Olivier Messiaen og John Cage holdt foredrag om deres



musikteori. I en officiel anmeldelse af disse kurser skrev
Ralph  Burns  –  leder  af  USA’s  militærregerings  kontor  for
Kulturanliggender – »Review of Activity«:

»Der var generel enighed om, at meget af denne musik var
værdiløs,  og  ville  været  bedst  tjent  med  ikke  at  blive
spillet.  Overvægten  af  tolvtonemusik  blev  beklaget.  En
kritiker  beskrev  koncerterne  som  »en  triumf  for
dilettanteri«.«

Pointen her er ikke at forhindre nogen i at komponere eller
lytte til atonal eller tolvtonemusik eller andre former for
avantgardemusik. Hver person har sin egen smag. Pointen er, at
ideen  om  ligeværdighed  af  alle  toner  i  den  ‘tempererede’
kromatiske  skala  massivt  begrænser  de  langt  højere
frihedsgrader, der flyder fra den polyfoniske, harmoniske og
kontrapunktiske komposition, som den blev udviklet af Bach,
Haydn, Mozart, Beethoven, Schubert, Schumann og Brahms. Det
eliminerer tvetydigheden forbundet med noderne og forholdet
mellem  tonearterne  og  muligheden  for  harmonisk
»forvekslinger«: »Motivführung« er en form for komposition,
der ud fra en enkelt musikalsk idé udvikler yderligere temaer,
bevægelser  og  til  sidst  hele  kompositionen.  Denne
kompositionsteknik blev – som det blev uddybet og grundigt
demonstreret i forskellige mesterklasser af Norbert Brainin,
førsteviolinist  i  Amadeus-kvartetten  –  udviklet  til  højere
kompleksitet og perfektion gennem værker som Haydns »russiske«
kvartetter Op. 33, til Mozarts »Haydn«-kvartetter og derefter
til Beethovens sene kvartetter.

I betragtning af de højder, som klassisk komposition opnåede
med Beethoven, repræsenterer den såkaldte moderne musik – og
der findes uden tvivl også gode moderne kompositioner – hvis
den kaster disse principper ud af vinduet, en tilbagegang der
kan sammenlignes med at reducere et anti-entropisk univers i
stadig udvikling og med to billioner hidtil kendte galakser,
til en flad Jord.



Klassisk musik forædler
Så godt som alle virkelig kreative mennesker, fra Confucius
(Kongfutse)  til  Albert  Einstein,  anerkendte  og  brugte
virkningerne af god eller klassisk musik til at fostre deres
egne  kreative  evner  og  befolkningens  æstetiske  uddannelse.
Confucius  bemærkede  med  rette,  at  et  lands  tilstand  kan
aflæses i kvaliteten af dens musik. Fordybelse i værkerne af
de store klassiske komponister åbner op for den dybeste adgang
til de kreative evner i menneskets sjæl og ånd. Hvor ellers,
hvis ikke i klassisk musik, kan man styrke og uddybe den
passion,  der  er  nødvendig  for  at  se  ud  over  ens  egne
bekymringer  og  beskæftige  sig  med  menneskehedens  store
spørgsmål? Eller hvor kan man uddanne den sensibilitet, der er
nødvendig for at imødekomme Schillers krav, som det blev sagt
i hans tale om universel historie:

»Der  skal  gløde  en  ædel  længsel  i  os  for,  ud  fra  egne
ressourcer,  at  tilføje  vores  bidrag  til  den  rige  arv  af
sandhed, moral og frihed, som vi har modtaget fra tidligere
tider, og som rigt forøget skal overleveres til de kommende
tidsaldre; og til denne umådelige kæde, der snor sig gennem
alle menneskets generationer, at fæstne vores egen flygtige
eksistens.«

Det er netop denne følelsesmæssige kærlighed, som det kommer
til udtryk i finalen af Fidelio, kærlighed til ens ægtefælle,
kærlighed  til  menneskeheden  og  ideen  om  nødvendigheden  af
frihed, ideen om at udføre ens pligt med lidenskab og derved
at blive frie, at Schiller definerer de ideelle kvaliteter af
geniets smukke sjæl. Det er indbegrebet af hele klassicismens
æstetiske metode og i særdeleshed Friedrich Schillers: »Det er
gennem skønhed, at man opnår frihed.«

Det er imidlertid netop dette frihedsbegreb, som blev angrebet
af tilhængere af det moderne regiteater, disharmonisk musik og
postmoderne dekonstruktion, da det, snarere end frihed, går
imod deres liberale forestilling om »frihed«.



Derfor  dykker  de  uhæmmet  ned  i  kassen  med  mølkugler  og
fremmedgørende  effekter  a  lá  Bertolt  Brecht:  afbrydelser,
filmklip, bannere, kameraer, der rettes mod publikum osv., for
at »chokere« seerne ud af deres vante lytte- og tænkevaner.
Hvad  der  kom  ud  af  det  i  Darmstadt  var  en  blanding  af
»Clockwork Orange« (den voldsomme [filmiske] gru fra Stanley
Kubrick,  ledsaget  af  Beethovens  niende  symfoni),  og  så
popstjernen Helene Fischers intellektuelle dybde. Når Helene
Fischer  iført  et  rødt  latex-antræk  og  med  orgastiske
bevægelser  skriger  sin  sang  ud,  »Can  you  feel  the  love
tonight?« til et betaget publikum, er det omtrent lige så
subtilt, som hvis spørgsmålet »rører det dig?« skulle lyse op
på  scenen  med  store  neonbogstaver  under  hele  finalen  af
Fidelio.  Instruktøren  Dittrich  mener  naturligvis,  at  det
intellektuelt  udfordrede  publikum  skal  vækkes  med  en
vognstang. Dertil kom så det tidligere nævnte bombardement af
øredøvende  støj  fra  instrumentalisterne  og  kormedlemmerne
spredt rundt omkring i operahuset.

Publikum udtrykte sin taknemmelighed med en pligtskyldig mini-
applaus.  Hvis  målet  med  iscenesættelsen  var  at  indkalde
publikum til politisk handling i nuet eller at udbrede moderne
musik til et »bredere publikum« (Dittrich), må man i begge
tilfælde sige: Missionen mislykkedes. Den (for tysktalende)
velkendte »Hurz«-sketch fra Hape Kerkeling (tysk komiker f.
1964, red.) beskriver ganske passende reaktionen fra de fleste
tilskuere,  der  tilsyneladende  gennem  alt  for  lang  tid  er
blevet vænnet til de uhyrlige krav fra regiteater og CCF’s
kulturkrig, som stadig pågår.

Endelig er det på sin plads med et citat fra Alma Deutscher,
der virkelig kan komponere: »Hvis verden er så grim, hvorfor
skal vi så gøre den endnu grimmere med grim musik?«

Før  eksemplet  med  Annette  Schlünz  efterfølges  og  andre
klassiske musikkompositioner »skændes« i Hans Neuenfels ånd,
bør  denne  anmeldelse  tjene  til  at  starte  en  debat  i
Beethovenåret om, hvordan man kan forsvare klassikerne mod



sådanne overgreb.

Fejring af Beethovenåret
Dette Beethovenår, som vil byde på opførelser af mange af
mesterens kompositioner, ikke kun i Tyskland, men over hele
verden, giver os en vidunderlig mulighed for at huske på vores
bedre  kulturelle  tradition  i  Tyskland,  til  at  modstå  det
moralske forfald i de forgangne årtier, og til, ved bevidst at
lytte til Beethovens musik, at finde den indre styrke i os
selv, til at levendegøre vores egen kreativitet.

Verden befinder sig nu midt i en epokegørende forandring, hvor
æraen domineret af de atlantiske lande klart er ved at slutte,
og hvor fokus for udvikling skifter til Asien, hvor der er
mange  nationer  og  folk,  som  er  meget  stolte  af  deres
civilisationer, og som nærer deres klassiske kultur. Nogle af
disse civilisationer er mere end 5.000 år gamle. Hvis Europa
har noget at bidrage med i en humanistisk ånd til at forme det
nye paradigme, der fremkommer i verden, er det vores højkultur
fra renæssancen og klassicismen.

Mange videnskabsmænd, kunstnere og folk over hele verden, der
sætter pris på Tyskland, har i nogen tid undret sig over, hvad
der er galt med tyskerne, siden de har distanceret sig så
meget fra at være et folk af digtere og tænkere. Hvis vi
tillader  Beethovenåret  at  blive  spoleret,  vil  Tyskland
sandsynligvis  blive  afskrevet  for  altid  som  en  kultiveret
nation.

Yderligere diskussion om dette emne er nødvendig og hilses
velkommen.
Skriv din kommentar til: si@schillerinstitut.dk

Del gerne artiklen:
www.schillerinstitut.dk/si/2020/01/beethoven-fidelio-artikel/

Læs også: ‘Alle mennesker bliver brødre’:
Den  årtierlange  kamp  for  Beethovens  niende  Symfoni,  af
Michelle Rasmussen
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2020
Alt imens 190 milliardærer og deres lakajer i erhvervsliv og
institutioner er forsamlet i Davos og presser på med en grøn
fascistisk dagsorden, greb den amerikanske præsident Trump ind
med  et  anderledes  sæt  af  grundregler.  Mens  hans  tale
fremprovokerede  hysteri,  hvor  nogle  beskyldte  ham  for
“meningsløs  optimisme”,  priste  han  Firenzes  borgere,  der
handlede med fantasi og dristighed ved bygningen af den store
kuppel – en bedrift, som Lyndon LaRouche ofte omtalte som et
eksempel på ånden i menneskelig kreativitet og engagement i
fremskridt, der resulterede i renæssancen – og understregede
dermed atter, hvorfor oligarkiet er opsat på at afslutte hans
præsidentskab.

Helga dækkede en række emner, fra krigsfaren til den stigende
sandsynlighed for et økonomisk sammenbrud, og vendte tilbage
til  nødvendigheden  af  et  hastetopmøde  mellem  de  tre
præsidenter som et skridt i retning af et nyt paradigme for at
overvinde farerne. Hun opfordrede tilhørerne til at slutte sig
til os for at ændre dagsordenen, med henblik på at bringe
menneskeheden tilbage til videnskab og kultur for at imødegå
krig og ødelæggelse. Udnyt muligheden i dette jubilæumsår for
Beethoven til at opdage den sande skønhed i den menneskelige
kultur.

 

Den  globale  orden  har  brug
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for helt nye principper for
at  sikre  verdensfreden,  af
Helga Zepp-LaRouche
Den 18 januar. I timerne efter mordet på Qasem Soleimani,
Irans vigtigste general og i praksis nummer to i den iranske
regering,  ved  et  droneangreb  nær  Bagdads  lufthavn,  holdt
verden vejret i nogle timer. For de fleste tænkende mennesker
stod det klart, at vi befandt os på kanten af en potentielt
ukontrollerbar  eskalation.  Derefter  fulgte  den  iranske
regerings  »moderate«  reaktion   –   et  raketangreb  på  en
militærbase i Irak, der benyttedes af de amerikanske tropper,
hvor der takket være den iranske advarsel til den irakiske
regering  ikke  var  nogle  amerikanske  tropper,  der  mistede
livet  –  og for mange mennesker var krisen så overstået. Mit
krise-opråb fra den 3. januar omhandler, at kun et topmøde
mellem de tre vigtigste kernevåbensmagters regeringschefer  – 
præsident Putin, Xi Jinping og Trump  –  vil kunne skabe
grundlaget for en overvindelse af den akutte fare og for en
varig  fredsløsning  i  Sydvestasien.  Venner  af  Schiller-
Instituttet  har  viderebragt  dette  under  en  international
aktionsdag  den  15.  januar  i  form  af  meddelelser,
pressekonferencer og interventioner i dusinvis af byer i Nord-
og  Sydamerika,  Europa  og  Australien  til  mange  hundrede
institutioner med den hensigt at skabe et verdensomspændende
kor af mennesker, der vil kræve et sådant krisetopmøde.

 Men under denne mobilisering for sådant et nødtopmøde mellem
de  tre  præsidenter  optrådte  der  et  andet  fænomen:  Den
allerstørste del af befolkningen i de forskellige lande har
absolut intet begreb om den akut eksisterende fare for, at den
strategiske situation nu som før kan eskalere til en tredje
verdenskrig. Slige advarsler er ikke andet end »forsøg på at
skabe panik«, Trump har »styr på det hele«, eller »det er
alligevel  for  sent,  den  tredje  verdenskrig  finder  sted
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alligevel«:  Hele  spektrumet  fra  virkelighedsfornægtelse  til
pessimistisk resignation udgjorde folkets røst, der i mindre
grad udgår fra nogen gennemtænkt analyse, men snarere fra
ideologisk  motiverede  antagelser  eller  fra  en  mere
kontemplativ  end  en  aktiv  politisk  holdning.

 Men opretholdelsen af verdensfreden i brintbombens  tidsalder
er  det  vigtigste  eksistentielle  tema  for  menneskeheden
overhovedet. Det drejer sig altså ikke om at fremkalde panik,
men  om  uden  illusioner  at  gøre  sig  farerne  klart  for  så
konsekvent at søge efter veje til at sikre en varig fred i
verden.  Lad  os  engang  tænke  tilbage  på  dengang  under
Cubakrisen  i oktober 1962, hvor verden efter udstationeringen
af amerikanske mellemdistanceraketter på et NATO-støttepunkt i
Tyrkiet,  og  den  derpå  følgende  transport  af  sovjetiske
mellemdistanceraketter mod Kuba befandt sig på randen af en
atomkrig i 13 dage. Hvilket offentligheden var fuldt bevidst
om – men hvor kommunikationen mellem præsidenterne Kennedy og
Khrusjtjov og militære eksperter på begge sider, og dermed
krisestyringen, befandt sig på et helt andet niveau end i dag,
hvor  der  mellem  juni  2019  og  15.  januar  2020  har  været
omfattende »radiotavshed« mellem USA og Rusland.

Under missilkrisen i 1983, da Pershing II og SS20-missilerne i
Europa befandt sig i et konstant affyringsberedskab med en
flyvetid  reduceret  til  tre  minutter,  talte  politikere  som
Helmut Schmidt gentagne gange om faren for 3. Verdenskrig , og
der  var  hundredetusinder  af  mennesker  på  gaderne,  der
protesterede  mod  denne  fare.

I dag er den strategiske situation langt mere kompleks og
farlig, men offentlighedens bevidsthed om det, eller endda
bare en debat af det, er praktisk talt ikke-eksisterende.

Det grænser til en hån og en fordummelse af befolkningen, når
vestlige tænketanke, politikere og medier taler om behovet for
at forsvare de demokratiske landes »regel-baserede orden« imod
diktaturer og autokratiske regimer i verden. Det vigtigste



skridt i retning af dagens strategiske kaos var Tony Blairs
tale i Chicago 1999, hvor han udskiftede den internationale
lov, der er fastlagt i FN-pagten med »Blair-doktrinen«, dvs.
retten til såkaldt »humanitære interventioner«, som i USA igen
førte til »Responsibility to Protect«-doktrinen (Forpligtelsen
til  at  beskytte).  Som  Rusland  og  Kina  imidlertid  har
insisteret på, og som Trump selv fremhævede i sin FN-tale i
2019, er det alene respekten for absolut suverænitet, der
garanterer en fredelig sameksistens mellem staterne.

Blair-doktrinen  dannede  baggrunden  for  de  efterfølgende
interventionskrige, der alle var baseret på løgne, og som
førte til regimeskifte, farverevolutioner, kaotiske tilstande
og  tab  af  millioner  af  liv,  hvilket  vi  i  dag  oplever  i
Sydvestasien.  Under  påskud  af  at  forsvare  demokrati  og
menneskerettigheder  fortsætter  repræsentanter  for  denne
»regel-baserede orden« med en politik med at »regimeskifte«
regeringer, der ikke ønsker at underkaste sig diktaterne fra
en  »unipolær  verden«,  hvad  enten  det  er  den  britiske
ambassadør i Iran, der var modig nok til at lede studerendes
demonstrationer mod Rouhani-regeringen (!) eller tænketanken
for den tyske regering, Deutsche Gesellschaft für Auswärtige
Politik (Det Tyske Udenrigsråd, DGAP), der skriver: »Først
Hong Kong og derefter Taiwan – demokratiet indtager Kina.« Det
har  længe  været  åbenlyst,  at  regimeskifte-operationer  mod
stedfortræder-stater ultimativt er rettet imod regimeskifte i
Rusland og Kina.
Når  man  dertil  lægger  de  af  USA  indførte  og  af  dets
forbundsfæller  accepterede  ændringer  i  militærdoktrinerne,
altså  USA’s  »Prompt  Global  Strike«-doktrin  der  indførtes
nogenlunde samtidigt med Blair-doktrinen, opbygningen af et
globalt  raketforsvarssystem,  som  Rusland  ser  som  en  klar
inddæmningspolitik, USA’s ensidige opsigelse af INF-aftalen om
mellemdistanceraketterne,  USA’s  ensidige  udtræden  af  JCPOA-
atomaftalen med Iran, NATO’s udvidelse østpå og for eksempel
den provokerende planlægning af den forestående NATO-manøvre
»Defender Europe 2020«, hvor der sidst i februar skal sendes



op til 40.000 soldater til Polen og De baltiske Lande, og hvor
Rusland  omvendt  installerer  nye  våbensystemer,  der  svækker
USA’s raketforsvarssystem voldsomt, så bør det stå klart for
enhver, hvor usikker verdensfreden er. 

 Og  når  geopolitikerne  taler  om  kappestriden  mellem  de
vestlige demokratiers højt priste idealer og de autoritære
diktaturer, så er dette også drevet af panik over, at det
transatlantiske  finanssystem  står  foran  et  »frygteligt
sammenbrud«, sådan som George Soros’ tidligere kollega Jim
Rogers for nyligt udtrykte det. Kinas program med Den Nye
Silkevej,  som  157  lande  efterhånden  samarbejder  med,  er
derimod yderst succesfuldt trods alle advarselsråb.

Den iranske revolutionsgardes nedskydning af det ukrainske fly
ved en fejltagelse oven på mordet af general Soleimani, bør få
det til at stå klart for enhver, hvor stor ret den tidligere
øverste general i Bundeswehr Harald Kujat har, der gentagne
gange har advaret om faren for en atomkrig udløst af uheld, af
cyberangreb, hacking, tekniske svigt eller af misforståelser.
Præsident Putin reflekterede over denne fare i sin nylige tale
om  nationens  tilstand  og  fremsatte  et  ekstremt  vigtigt
forslag. Putin understregede:

»Vi kan se, hvordan uforudselige og ukontrollerbare forhold
udvikler sig i verden, sådan som det i de sidste uger og dage
har fundet sted i Mellemøsten og Nordafrika, hvordan regionale
konflikter  hurtigt  kan  udvikle  sig  til  fare  for  hele  det
internationale samfund. Jeg er overbevist om, at det er på
høje  tid  med  en  alvorlig  og  direkte  diskussion  om
grundprincipperne  for  en  stabil  verdensorden  og  om  de
øjeblikkelige  problemer,  menneskeheden  står  over  for……  De
stater, der stiftede De Forenede Nationer bør gå foran som et
eksempel.  De  fem  atommagter  bærer  et  særligt  ansvar  for
menneskehedens eksistens og efterfølgende udvikling. Disse fem
nationer bør begynde med at gennemføre forholdsregler, der kan
tilsidesætte forudsætningerne for en verdensomspændende krig
og udvikle tilløb til at sikre den stabilitet på planeten, der



kan tage fuldt hensyn til de politiske, økonomiske og militære
aspekter af de moderne, internationale forhold«.
Denne alvorlige diskussion af de principper, som en varig
orden  for  hele  menneskeheden  må  hvile  på,  er  bydende
nødvendig. I stedet for at holde fast i Geopolitikkens og i
den nyeste tid også »Geoøkonomiens« tilbageskuende og farlige
begreber bør de europæiske stater tage del i Den nye Silkevejs
store muligheder.

Blot to eksempler på, hvad dette kan medføre: Kina har i de
forløbne 40 år ikke blot bragt 850 millioner af sine egne
borgere  ud  af  fattigdommen  og  givet  udviklingslandene  et
perspektiv for håb om at overvinde deres underudvikling. Kina
har  i  det  samme  tidsrum  virkeliggjort  det  største
skovplantningsprogram i menneskehedens historie. Den nationale
folkekongres forpligtede i 1961 alle kinesere i en alder fra
11 år og opefter til hvert år at plante tre nye træer, hvad
der har haft til følge, at Kina har plantet flere træer end
hele resten af verden tilsammen; alene mellem 2000 og 2010
plantede kineserne 56 milliarder træer.

De principper, som verdensordenen nødvendigvis må opbygges på,
er menneskehedens fælles mål. Den liberale elite i Europa og
USA ville gøre klogt i at nytænke præmisserne for deres eget,
mod profitmaksimering indrettede system og et samarbejde med
Den  Nye  Silkevejs  program  om  økonomisk  opbygning  af
Sydvestasien  og  Afrika.  Det  Europæiske  Industri-  og
Handelskammer i Beijing frygter, at Europa blot vil blive et
påklistret, ubetydeligt marked i den ene ende af Eurasien,
dersom det ikke indtager en konkurrencebetonet rolle til Den
nye Silkevej. Lige det modsatte er tilfældet: Europa har kun
et fremtidsperspektiv, dersom det opgiver geopolitikken og i
stedet samarbejder aktivt med Rusland, Kina og USA på grundlag
af principperne of den menneskelige verdensorden.

Det er derfor nødvendigt, at alle kræfter i Europa, der er
interesseret  i  at  sikre  verdensfred,  støtter  op  om  et
hastetopmødet  mellem  Putin,  Xi  Jinping  og  Trump.



International
aktionsdag: Trump, Putin, Xi
må afholde hastetopmøde
for  at  afværge  krig  og
påbegynde udvikling
Den 15. januar (EIRNS) — Dagen i dag, den 15. januar, Martin
Luther King Jr.’s fødselsdag, er af Schiller Instituttet og
dets tilknyttede organisationer overalt i verden udpeget som
en  international  aktionsdag,  til  afholdelse  af  møder  og
kontakter til institutioner for at give deres besyv med på den
presserende nødvendighed af, at præsidenterne Trump, Putin og
Xi indkalder til et hastetopmøde for at afværge faren for
krigsudbrud i forbindelse med krisen i Iran og Irak. Der kan
ikke være nogen tvivl om, at Dr. King ville tilslutte sig
fuldt ud.

Alt imens præsidenterne Trump og Rouhani begge har antydet, at
de afstår fra enhver umiddelbar militæraktion, indebærer den
fortsatte ustabilitet i regionen risikoen for, at verden endnu
en gang kunne ”gå i søvne” ind i en verdenskrig, som det skete
i 1914.

Under præsident Trumps tale i det Det Hvide Hus om morgenen
den 8. januar, efter Irans missilangreb på amerikansk-irakiske
baser, udtrykte han sin påskønnelse af, at ingen blev dræbt i
angrebet, og at Iran har gjort det klart, at de ‘holder sig
tilbage’. Vigtigst er nok, at han også opfordrede til en helt
ny tilgang til krisen – erstatning af den forulykkede iranske
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atomaftale (JCPOA) med igangsættelsen af nye forhandlinger med
Iran  og  alle  underskriverne  af  JCPOA  –  dvs.  ikke  alene
Tyskland,  Frankrig  og  Storbritannien,  men  også  Rusland  og
Kina. Hvis en sådan proces skulle blive indledt, ville den
bringe Rusland, Kina og USA sammen for ikke alene at behandle
spørgsmålet om Irans atomvåbenpotentiale, men også en samlet
løsning  på  det  regionale  kaos.  Trump  har  gentagne  gange
opfordret til at få amerikanske tropper ud af regionen, alt
imens han også opfordrer Iran til at fjerne dets militære
styrker fra hele regionen. Endnu vigtigere er det, at Ruslands
og Kinas tilstedeværelse i drøftelserne giver Iran et grundlag
for at stole på eventuelle foreslåede sikkerhedsgarantier, alt
imens Kinas Bælte- og Vejinitiativ kunne skabe rammerne for
genopbygning  af  de  nationer,  der  er  blevet  ødelagt  i  de
amerikansk-britiske  ‘regimeskiftekrige’  –  forhåbentlig  med
deltagelse  af  alle  nationer,  inklusiv  USA,  i  denne
presserende,  moralsk  nødvendige  proces.

Til forfærdelse for mange i hans kabinet, sagde den britiske
premierminister  Boris  Johnson  tirsdag  til  BBC,  at  han
tilslutter  sig  Trumps  forslag  vedrørende  Iran.  ”Fra  det
amerikanske perspektiv,” sagde Johnson, ”er det en mangelfuld
aftale… Lad os erstatte den med Trump-aftalen. Det er hvad vi
gerne ser. Præsident Trump er en stor beslutningstager i egne
og mange andres øjne. Lad os arbejde sammen om at erstatte
JCPOA og få Trump-aftalen i stedet.” Det står ikke klart,
hvorvidt Johnson og Trump har koordineret deres handlinger.

Det er en lovende dag. Anklagepunkterne i rigsretssagen, der
af det korrupte og mislykkede Demokratiske Parti er grebet ud
af den blå luft, skal overleveres til senatet i dag, onsdag;
rigsretssagen begynder i næste uge. Endvidere skal USA og Kina
i  dag  underskrive  den  historiske  første  fase  af  en
handelsaftale, det første skridt i hvad der må blive til en
proces, som løser problemerne med handelsbalancen, og tager
fat på den langt mere afgørende nødvendighed af samarbejde
mellem USA og Kina om at genopbygge de vestlige nationers



smuldrende finansarkitektur, og samarbejde om Bælte & Vej-
genopbygning af de tidligere koloniserede nationer i Afrika,
Asien og Latinamerika.

Det er et historisk øjeblik – hvorvidt verdens borgere, hver
især, vil kigge indad for at finde frem til det der virkelig
er universelt, mere dyrebart end livet selv, og handle med
henblik på at forme fremtiden for den menneskelige race i
retning af værdighed og lykke; eller være smålige og passive,
og  tillade  at  verden  forfalder  til  barbarisme  –  det  er
betydningen af denne aktionsdag.

 

Putin, Trump, Xi — Alle tre
må mødes nu for at erstatte
krig med økonomisk udvikling
Deltag  i  Schiller  Instituttets  aktionsdag,  onsdag  d.  15.
januar, for at udvide støtten til Instituttets ”Opfordring til
præsidenterne  Trump,  Putin  og  Xi  om  at  indkalde  til  et
hastetopmøde for at tackle faren for krig” fra d. 7. januar.
Aktivister  på  fem  kontinenter  vil  mobilisere  borgere,
regeringsmedlemmer, diplomater og institutioner til støtte for
appellen  fra  Schiller  Instituttets  præsident,  Helga  Zepp-
LaRouche.

D. 15. januar, som er Dr. Martin Luther Kings fødselsdag, er
en dag for forsamlinger og aktiviteter på passende steder, og
på  de  sociale  medier,  hjemmesider  og  alle  former  for
engagement. Schiller Instituttet beder alle om at fejre Dr.
Martin Luther Kings idéer og livsværk ved at organisere for

https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/putin-trump-xi-alle-tre-maa-moedes-nu-for-at-erstatte-krig-med-oekonomisk-udvikling/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/putin-trump-xi-alle-tre-maa-moedes-nu-for-at-erstatte-krig-med-oekonomisk-udvikling/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/01/putin-trump-xi-alle-tre-maa-moedes-nu-for-at-erstatte-krig-med-oekonomisk-udvikling/


fred gennem udvikling, som beskrevet i opfordringen til et
hastetopmøde.

Hoved begivenheden, internationalt set, vil være ved FN i New
York City, fra kl. 12 til 15, onsdag d. 15. januar.

Fra  appellen  som  har  cirkuleret  verden  over  siden  d.  6.
januar:

Underskriv opfordringen til præsidenterne Trump, Putin og Xi
om at indkalde til et hastetopmøde for at tackle faren for
krig

Hvis  verden  skal  undslippe  en  spiral  af  gengældelser  og
modgengældelser  i  kølvandet  på  drabet  på  den  iranske
generalmajor Soleimani og den irakiske vicegeneral Muhandis,
må præsidenterne for USA, Rusland og Kina indkalde til et
hastetopmøde for at drøfte den aktuelle krise i Sydvestasien
og løsningen på denne krise.

For 75 år siden stod USA, Rusland og Kina sammen i den globale
kamp, der besejrede fascismen, og i dag må disse præsidenter
handle i samdrægtighed for at redde freden.

Den 3. januar udsendte grundlægger af Schiller Instituttet,
Helga Zepp-LaRouche, en hasteerklæring, der konkluderede: ”Det
er  klart,  at  der  mellem  præsident  Trump  –  som  lovede  at
afslutte de uendelige krige og allerede har taget adskillige
skridt i den retning – og præsidenterne Putin og Xi, er en
hensigt og en evne til at udmanøvrere krigshøgene og etablere
et samarbejde på et højere niveau. Dette potentiale er grunden
til, at kuppet – ‘Russiagate’ og nu rigsretssagen – er blevet
iscenesat  imod  Trump.  Nu  er  tiden  inde  for  disse  tre
fremragende ledere til at opfylde det potentiale, som det
historiske forsyn har skænket dem.”

 


